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PROTOKÓŁ NR 7/2024 

z VII SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej w dniu 27 sierpnia 2024 r. 

 

VII sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze Kalwarii, 

przy ul. Por. Jana Białka 9. 

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawiają nagrania z sesji. 

Link do nagrań: https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/56275/sesja-rady-miejskiej-

g%C3%B3ry-kalwarii-nr-vii-w-dniu-27-sierpnia-2024-godz-1500.htm 

 

Punkt 1. Otwarcie III sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral o godzinie 1500 otworzyła VII sesję Rady 

Miejskiej. Poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk, a nagranie z obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji 

Publicznej i na stronie internetowej gminy. Ponadto poinformowała o konieczności stosowania 

zasad wynikających z przepisów o ochronie danych osobowych.  

Następnie po potwierdzeniu przez radnych obecności w systemie eSesja stwierdziła 

prawomocność obrad. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków 

Obecni radni: 

1. Izabela Banasiak-Matusik 

2. Monika Bolek 

3. Anna Fedynicz 

4. Stanisław Fijka 

5. Aleksandra Górecka 

6. Teresa Jędral 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/56275/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-vii-w-dniu-27-sierpnia-2024-godz-1500.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/56275/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-vii-w-dniu-27-sierpnia-2024-godz-1500.htm


 

Protokół nr 7/2024 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 27.08.2024 r. 2/64 

7. Mateusz Kanabus 

8. Szymon Krupa 

9. Renata Mateńko 

10. Beata Mika (obecna od godziny 15:32) 

11. Bartosz Miszewski 

12. Bożena Molak 

13. Andrzej Pietrzak 

14. Jakub Rącz 

15. Roman Cezary Rybarczyk 

16. Ewa Stokowska 

17. Justyna Szczypińska-Piotrowska 

18. Iwona Szymańska 

19. Arleta Żmudzin 

 

Nieobecny radny: 

1. Wojciech Kochański 

2. Tomasz Ura 

 

W załączeniu do protokołu: 

- lista obecności radnych załącznik nr 1; 

- lista obecności przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy 

załącznik nr 2; 

- lista obecności gości załącznik nr 3 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral powitała: Radnych Rady Miejskiej, Burmistrza 

Arkadiusza Strzyżewskiego, Zastępcę Burmistrza M. Baja, Skarbnika gminy Ewę Sobiepanek, 

Sekretarza gminy Piotra Walczaka, dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy, Bogdana 

Wrochnę Dyrektora Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych, Monikę Radzikowską Naczelnik 

Wydziału Ekologii i Gospodarki Odpadami, Kamilę Korzeniewską Dyrektor Ośrodka Pomocy 

Społecznej, Beatę Kisiel Naczelnik Spraw Obywatelskich, Annę Kochańską Naczelnik Wydziału 
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Planowania Przestrzennego, Pawła Krasowskiego Radnego Powiatu Piaseczyńskiego, Dorotę 

Kulik Naczelnik Wydziału Gospodarowania Mieniem i Geodezji, Karolinę Roman z Fundacji 

Dziko Nam, mieszkańców ul. Leśnej z  Wojciechowic, Zastępcę Burmistrza Piotra 

Chmielewskiego, pracowników biura rady, mecenas Edytę Kur, informatyka Tomasza 

Piotrowskiego oraz wszystkich oglądających transmisję on-line.  

 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie VII sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Góra Kalwaria na lata 2024–2037. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok. 

6. Projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na trenie Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

7. Projekt uchwały w sprawie udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków Ośrodkowi Kultury w 

Górze Kalwarii. 

8. Rozstrzygnięcie uwag wniesionych do ponownie wyłożonego do publicznego wglądu 

projektu zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

9. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Łubna - cz. I. 

10. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Potycz - cz. I. 

11. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Wólka Załęska - cz. I. 

12. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości Czersk. 

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu 

użytkowego na rzecz dotychczasowego najemcy. 

15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra Kalwaria 

nieruchomości położonych w Górze Kalwarii w obrębie 6-01, będących własnością Skarbu 

Państwa, stanowiących działki ewidencyjne nr: 5/8, 5/9, 5/14, 5/15, 5/16 i 5/17. 

16. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra Kalwaria 

nieruchomości położonych w Górze Kalwarii w obrębie 6-01, będących własnością Skarbu 

Państwa, stanowiących działki ewidencyjne nr: 6/1 oraz 6/7. 



 

Protokół nr 7/2024 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 27.08.2024 r. 4/64 

17. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra Kalwaria działek 

ewidencyjnych nr: 398/41, 398/45, 398/47, 398/51, 398/54 z obrębu Baniocha w gminie 

Góra Kalwaria, stanowiących własność Skarbu Państwa.  

18. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji celowych ze środków 

budżetu Gminy Góra Kalwaria na przedsięwzięcia z zakresu ochrony środowiska służące 

ochronie gospodarki wodnej, realizowane na terenie Gminy Góra Kalwaria. 

19. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Górze Kalwarii. 

20. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia liczby członków i składu 

osobowego Komisji Prezydialnej. 

21. Projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Górze Kalwarii. 

22. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z IV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

w dniu 5.06.2024 r., V sesji Rady Miejskiej w dniu 26.06.2024 r. oraz VI nadzwyczajnej sesji 

Rady Miejskiej w dniu 23.07.2024 r.  

23. Sprawy różne: 

1) pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

2) pytania radnych i odpowiedzi, 

3) wolne wnioski, 

4) informacje. 

24. Zamknięcie VII sesji Rady Miejskiej. 

 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym wraz z 

porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Do porządku obrad zgłoszono następujące propozycje zmian.  

Burmistrz A. Strzyżewski zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt. 21 tj. "Projekt 

uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Górze Kalwarii" w związku z nieotrzymaniem od Wojewody Mazowieckiego 

wskazania jego przedstawiciela do Rady Społecznej SPZOZ w Górze Kalwarii oraz wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad "Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zakazu 

podlewania ogrodów, trawników, upraw rolnych oraz napełniania basenów przydomowych 

wodą z wodociągu gminnego”, w związku z uzgodnieniami na posiedzeniu Komisji 

Prezydialnej.  

Radny S. Krupa w związku ze zmianą terminu sesji w imieniu całego klubu wyraził oburzenie, 

gdyż radni zostali postawieni w sytuacji, w której muszą wybrać, który obowiązek w dniu 

dzisiejszym mają pełnić. Na dzień dzisiejszy zaplanowane zostały zebrania sołeckie, którym 
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radni przewodniczą i w związku z powyższym są zmuszeni do opuszczenia sesji wcześniej, co 

wynika tylko i wyłącznie z kwestii organizacyjnych, czyli przesunięcia sesji na dzień dzisiejszy.  

Przewodnicząca T. Jędral odnosząc się do wypowiedzi radnego poinformowała, że była to 

wyjątkowa sytuacja i na wniosek radnego zgodziła się na przesunięcie sesji o jeden dzień. 

Przyznała, że nie zwróciła uwagi na fakt, iż w tym dniu odbywają się zebrania sołeckie, 

jednocześnie dodając, że był to pierwszy i ostatni raz i takie odstępstwa od planowanych sesji 

więcej nie będzie.  

Radny S. Krupa podziękował za zapewnienie jednocześnie stwierdzając, że radni zostali 

postawieni w takiej sytuacji, gdzie dobro jednego radnego jest stawiane ponad dobro dwóch 

radnych. Następnie poprosił, aby przestrzegać ustalonego harmonogramu i wprowadzane 

zmiany planować z wyprzedzeniem, przy uwzględnieniu obowiązków radnych.  

Przewodnicząca T. Jędral przeprosiła za zaistniałą sytuację i zapewniła, że od harmonogramu 

nie będzie odstępstw, to był pierwszy i ostatni taki przypadek. 

Radni M. Kanabus przyznał, że również musi opuścić wcześniej sesję i poprosił o podanie 

powodu przesunięcia sesji.  

Przewodnicząca T. Jędral stwierdziła, iż nie może ujawnić powodu, gdyż była to sprawa 

rodzinna na podstawie, której uznała, że może dokonać przesunięcia o jeden dzień. 

Ponownie przeprosiła i zapewniła, że więcej do takiej sytuacji nie dojdzie.  

Radny B. Miszewski zauważył, że zgodnie z otrzymanym harmonogramem w dniu 

jutrzejszym są zebrania wiejskie w Wólce Dworskiej oraz w Mikówcu, podczas których również 

wybierani są sołtysi, zdarzają się sytuację losowe i należy być wyrozumiałym.  

Radny S. Fijka zauważył, że przewodnicząca podała uzasadnienie swojej decyzji związanej ze 

zmianą terminu sesji, przeprosiła i radny nie rozumie po co jest dalsza dyskusja w tym 

temacie. Następnie odniósł się do wprowadzonego przez Burmistrza punktu dotyczącego 

wprowadzenia zakazu podlewania ogrodów, trawników, upraw rolnych oraz napełniania 

basenów przydomowych wodą z wodociągu gminnego, wyjaśniając, że powodem podjęcia 

decyzji przez burmistrza i radnych są w godzinach szczytowych problemy z dostawą wody 

dla mieszkańców niektórych miejscowości w gminie. Mieszkańcy zgłaszają problem i rada 

wraz z burmistrzem na Komisji Prezydialnej na podstawie przedstawionych od ekspertów 

informacji uznała, że podjęcie takiej decyzji może pomóc w rozwiązaniu problemu.  

Radny R. Rybarczyk poinformował, iż wybory w Wólce Dworskiej oraz Mikówcu zaplanowane 

są na czwartek, zapytał czy decyzja związana z przeniesieniem sesji była konsultowana, czy 

była podjęta jednoosobowo przez przewodniczącą.  
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Przewodnicząca T. Jędral poinformował, że w tej kwestii pytała kilku radnych. Jest okres 

wakacyjny, wiele osób było na urlopie i trudno, żeby z każdym z osobna ustalała datę. 

Dodała, że dostała upoważnienie od radnych do prowadzenia i organizowania pracy i jako 

przewodnicząca podjęła taką decyzję. Ponownie przeprosiła za zaistniałą sytuację 

zapewniając, że więcej nie będzie takich sytuacji.  

Radny M. Kanabus w trybie ad vocem odniósł się do wypowiedzi radnego S. Fijki wyjaśniając 

co miał na myśli prosząc o podanie powodu przesunięcia sesji.  

Sekretarz P. Walczak poinformował, iż wybory sołeckie w dniu dzisiejszym odbywają się w 

miejscowościach Łubna i Wojciechowice, 29 czyli w czwartek w Mikówcu oraz w Wólce 

Dworskiej, natomiast na 30 sierpnia zostały zaplanowane w miejscowości Baniocha osiedle.  

Radna M. Bolek ad vocem poinformowała, że zgłosiła sprzeciw na posiedzeniu Komisji 

Prezydialnej, gdy przewodnicząca poinformowała o zmianie terminu sesji.  

Przewodnicząca T. Jędral stwierdziła, że była to sytuacja wyjątkowa, do której więcej nie 

dojdzie i za którą przeprosiła.  

Radny A. Pietrzak zwrócił się do radnych z Nowej Kalwarii prosząc o szacunek dla 

Przewodniczącej. Radni już od dwóch tygodni wiedzieli, że jest zmiana sesji i powinni swoje 

uwagi zgłosić na komisji, a nie teraz. Radny nie wie, nie rozumie jaki radni chcą teraz osiągnąć 

cel. Przewodnicząca przeprosiła i to powinno wystarczyć.  

Radny S. Krupa zapytał w którym miejscu i w jaki sposób radni mieli poruszyć ten temat 

publicznie ze wszystkimi radnymi. Sprawa jest oburzająca nie dlatego, że radni mają problem 

do pani przewodniczącej tylko dlatego, że pojawiła się dzisiaj sytuację, gdzie radni muszą być 

w dwóch miejscach na raz jednocześnie pełniąc obowiązki radnego i tylko o to chodzi. 

Następnie stwierdził, że przyjmuje przeprosiny przewodniczącej i za nie podziękował. 

Odnosząc się do przedmówcy dodał, że nie może być, że radny atakuje radnych za to, że 

taka sytuacja miała miejsce.  

Radny A. Pietrzak poinformował, że jeżeli dobrze pamięta to przedmówcy nie było na 

komisji, kiedy przewodnicząca informowała o zmianie terminu sesji i poprosił o uczestnictwo.  

Radny S. Krupy (wypowiedź poza mikrofonem), poinformował, iż nie jest członkiem tej komisji.  

Radny A. Pietrzak kontynuując dalszą wypowiedz, dodał, że byli inni członkowie, 

przewodnicząca przeprosiła i to powinno wystarczyć. Zaproponował kontynowanie sesji, aby 

radni mogli pójść na zebranie, gdyż w taki sposób zabierają tylko czas.  

W związku z brakiem innych zgłoszeń przewodnicząca rady poddała wniosek pod 

głosowanie. 
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Głosowano wniosek w sprawie zdjęcia z porządku obrad pkt. 21 tj. "Projekt uchwały w sprawie 

powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Górze 

Kalwarii". 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Tomasz Ura 

Rada Miejska uwzględniła wniosek, pkt. 21 został zdjęty z porządku obrad.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: uzupełnienia porządku obrad o "Projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zakazu podlewania ogrodów, trawników, upraw rolnych oraz napełniania 

basenów przydomowych wodą z wodociągu gminnego." 

Wyniki głosowania: 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, 

Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jakub Rącz 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Tomasz Ura 

Rada Miejska uwzględniła wniosek. 

 

Przewodnicząca uzupełniła porządek obrad o punkt 5.1. 

 

Punkt 3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Szczegóły sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria w okresie od 

27 czerwca 2024 r. do 27 sierpnia 2024 r.  

Wykaz podjętych zarządzeń: 

Lp. Nr zarządzenia 
Data 

podjęcia 
Dot.: 

1. ORG.0050.132.2024 26.06.2024 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2024 r. 

2. ORG.0050.133.2024 26.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej                

do przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego   

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Iwony 

Bartosik 

3. ORG.0050.134.2024 26.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej                 

do przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pana Macieja 

Dzwonka 

4. ORG.0050.135.2024 26.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej                       

do przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Iwony 

Matysiak 
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5. ORG.0050.136.2024 26.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej                         

do przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Iwony 

Matysiak 

6. ORG.0050.137.2024 26.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej                      

do przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego      

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Agnieszki 

Bąkowskiej 

7. ORG.0050.138.2024 26.06.2024 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Górze Kalwarii za 2023 

rok 

8. ORG.0050.139.2024 26.06.2024 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Ośrodka Kultury w Górze Kalwarii za 2023 rok 

9. ORG.0050.140.2024 28.06.2024 w sprawie zmian w budżecie 

10. ORG.0050.141.2024 28.06.2024 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2024 r 

11. ORG.0050.142.2024 28.06.2024 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla rachunku wydzielonego środków          

z Funduszu Pomocy w ramach pomocy obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa w 2024 roku 

12. ORG.0050.143.2024 01.07.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej                

do przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Joanny Bolek 

13. ORG.0050.144.2024 01.07.2024 

sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej                            

do przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego          

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Sandry Sokół 

14. ORG.0050.145.2024 01.07.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej                             

do przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego         

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Renaty 

Biernackiej 

15. ORG.0050.146.2024 01.07.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej                            

do przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego           

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Anety Dziak 
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16. ORG.0050.147.2024 01.07.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej                              

do przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego          

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Haliny 

Kłosiewicz 

17. ORG.0050.148.2024 01.07.2024 

zmieniające zarządzenie w sprawie powołania 

społecznej Komisji Mieszkaniowej i nadania jej 

regulaminu działania 

18. ORG.0050.149.2024 02.07.2024 

w sprawie przeprowadzenia kontroli przestrzegania 

zasad i warunków korzystania z zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria 

19. ORG.0050.150.2024 02.07.2024 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla środków pochodzących z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 na 2024 rok 

20. ORG.0050.151.2024 02.07.2024 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla rachunku wydzielonego środków z 

Funduszu Pomocy w ramach pomocy obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa w 2024 roku 

21. ORG.0050.152.2024 08.07.2024 
w sprawie powierzenia pełnienia obowiązków dyrektora 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

22. ORG.0050.153.2024 09.07.2024 

w sprawie powołania Komisji do rozpatrzenia wniosków 

o udzielenie dotacji i o wypłatę dotacji celowej                      

na dofinansowanie na wymianę źródła ciepła                 

w budynkach położonych na terenie Gminy Góra 

Kalwaria 

23. ORG.0050.154.2024 12.07.2024 w sprawie zmian w budżecie 

24. ORG.0050.155.2024 12.07.2024 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2024 r 

25. ORG.0050.156.2024 12.07.2024 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla rachunku wydzielonego środków                  

z Funduszu Pomocy w ramach pomocy obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa w 2024 roku 
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26. ORG.0050.157.2024 16.07.2024 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej                                   

do przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko 

urzędnicze – podinspektora/inspektora ds. utrzymania 

terenów publicznych 

27. ORG.0050.158.2024 16.07.2024 

w sprawie powołania komisji rekrutacyjnej                          

do przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko 

urzędnicze podinspektora - ekodoradcy w ramach 

programu "Mazowsze bez smogu" 

28. ORG.0050.159.2024 17.07.2024 
w sprawie przeprowadzenia kontroli doraźnej w 

Ośrodku Sportu i Rekreacji w Górze Kalwarii 

29. ORG.0050.160.2024 18.07.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej                               

do przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego          

na stopień nauczyciela mianowanego Pana Mateusza 

Sędłaka 

30. ORG.0050.161.2024 19.07.2024 
w sprawie wprowadzenia regulaminu udzielenia dotacji 

w ramach Programu Priorytetowego "Ciepłe Mieszanie" 

31. ORG.0050.162.2024 23.07.024 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2024 rok 

32. ORG.0050.163.2024 24.07.2024 

w sprawie powołania komisji odbioru końcowego                   

w ramach zadania pod nazwą "Rozbudową placu zabaw 

w miejscowości Linin - Osiedle" 

33. ORG.0050.164.2024 26.07.2024 

zmieniające zarządzenie w sprawie przeprowadzenia 

kontroli zbiorników bezodpływowych                                  

oraz przydomowych oczyszczalni ścieków                              

na nieruchomościach położonych na terenie Miasta i 

Gminy Góra Kalwaria 

34. ORG.0050.164.2024 01.08.2024 

w sprawie wprowadzenia zmian w regulaminie 

wynagradzania pracowników Urzędu Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria 

35. ORG.0050.166.2024 06.08.2024 w sprawie zmian w budżecie 

36. ORG.0050.167.2024 06.08.2024 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2024 r 
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37. ORG.0050.168.2024 06.08.2024 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla rachunku wydzielonego środków                

z Funduszu Pomocy w ramach pomocy obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa w 2024 roku 

38. ORG.0050.169.2024 08.08.2024 
w sprawie ustalenia zmiany cennika korzystania                                

z Zespołu Basenowego 

39.   ORG.0050.170.2024 20.08.2024 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej                          

do przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko 

urzędnicze, podinspektora ds. gospodarki odpadami 

40.   ORG.0050.171.2024 20.08.2024 

W sprawie powołania komisji egzaminacyjnej                          

do przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę w 

Urzędzie Miasta Góra Kalwaria 

 

I. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

Tydzień 26 (27.06-30.06) 

- udział w konferencji z okazji otwarcia programu „Mazowsze bez Smogu” organizowanej 

przez Marszałka Województwa Mazowieckiego 

- udział w uroczystym podpisaniu umowy na przebudowę drogi nr 683 w Sobikowie 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Sierzchów 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Tomice 

- spotkanie z przedstawicielami Rady Miejskiej w sprawie utworzenia wolontariatu na terenie 

gminy 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Podosowa 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Czarny Las 

- udział w pikniku rodzinnym organizowanym przez sołectwo Podłęcze 

- udział w meczu rugby drużyny Wild Cats na stadionie miejskim w Górze Kalwarii 

- udział w pikniku sołeckim oraz „Banioskiej Familiadzie” organizowanej przez sołectwo 

Baniocha - Osiedle 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Podłęcze 

 

Tydzień 27 (01.07-07.07) 

- udział w podpisaniu umowy na wykonanie planu ogólnego miasta i gminy Góra Kalwaria 

- udział w debacie z mieszkańcami gminy dotyczącej sytuacji w gminnej oświacie 

- wizyta w Klubie Senior + Wisełka z okazji 3. urodzin klubu 
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- spotkanie z wojewodą mazowieckim Mariuszem Frankowskim oraz posłem Piotrem 

Kandybą w sprawach dotyczących nieruchomości będących własnością Skarbu Państwa, a 

znajdujących się na terenie gminy Góra Kalwaria 

- spotkanie z sołtysem wsi Czaplinek w sprawach bieżących 

- spotkanie z Mazowieckim Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków na Zamku w Czersku w 

sprawie wpisania zamku na listę Pomników Historii 

- spotkanie z firmami specjalizującymi się w sporządzeniu gminnych programów 

rewitalizacji, zapoznanie z ofertami 

- spotkanie z dyrektorem Ośrodka dla Cudzoziemców w Lininie w sprawie bezpieczeństwa 

mieszkańców 

- spotkanie z przedstawicielem Towarzystwa Historycznego w sprawie organizacji wystawy 

poświęconej poecie i Żołnierzowi Wyklętemu w Ośrodku Kultury 

- spotkanie z sołtysem wsi Solec w sprawach bieżących. 

 

Tydzień 28 (08.07-14.07) 

- udział w walnym zgromadzeniu Gminnej Spółki Wodnej 

- spotkanie z sołtysem wsi Sierzchów w sprawach bieżących 

- spotkanie z mieszkańcami ulicy Polnej Róży w Kątach w sprawie budowy drogi 

- spotkanie z sołtysem wsi Tomice w sprawach bieżących 

- spotkanie z komendantem Państwowej Straży Pożarnej w sprawie budowy siedziby PSP 

- udział w spotkaniu skarbników powiatu piaseczyńskiego w Lesznowoli  

- spotkanie z przedstawicielami OSP Cendrowice w sprawach bieżących 

- udział w pikniku wakacyjnym „Słoneczna Góra” 

- udział w spotkaniu integracyjnym mieszkańców wsi Dębówka organizowanym w Zajeździe 

pod Olchami 

- udział w koncercie w Dworku na Brzozowej w Górze Kalwarii 

- udział w imprezie sportowej Nightskating  

 

Tydzień 29 (15.07-21.07) 

- spotkanie z Kołem Gospodyń Wiejskich „Wisełka” w Podłęczu  

- udział w Święcie Policji oraz pikniku „Bezpieczne Wakacje” organizowanym w Lesznowoli 

- udział w podpisaniu umów dotyczących audytów energetycznych w budynkach -

użyteczności publicznej 

- spotkanie z przedstawicielem Żyrardowskiego Towarzystwa Cyklistów w sprawie organizacji 

wyścigu kolarskiego w Górze Kalwarii 
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- udział w posiedzeniu zarządu LGD Perły Mazowsza w Tarczynie  

- spotkanie z radnymi powiatowymi w sprawach bieżących 

- udział w pikniku rodzinnym sołectwa Czaplinek organizowanym w OSP Czaplinek 

 

Tydzień 30 (22.07-28.07) 

- udział w konwencie wójtów, burmistrzów i starosty powiatu piaseczyńskiego w Piasecznie 

- spotkanie on-line z projektantem ścieżek rowerowych w sprawie standardów budowy tras 

rowerowych na terenie gminy Góra Kalwaria  

- udział w nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

- spotkanie z przedstawicielami parafii w Górze Kalwarii w sprawie remontu Kościoła na 

Górce 

- spotkanie z dyrektorem Szkoły Podstawowej w Czersku oraz wykonawcą rozbudowy w 

sprawie trwających prac budowlanych 

- spotkanie z przedstawicielem stowarzyszenia Wspólnota Rzeki Czarnej w sprawie -remontu 

drogi gminnej prowadzącej do ogródków działkowych 

 

Tydzień 31 (29.07-04.08)  

- spotkanie z delegacją z Indonezji  

- spotkanie z powstańcem warszawskim w Domu Muzyka Seniora w Kątach 

- udział w uroczystości z okazji 80 rocznicy wybuchu Powstania Warszawskiego 

- udział w gminnych uroczystościach z okazji rocznicy wybuchu Powstania Warszawskiego 

- udział w spotkaniu z okazji przejścia na emeryturę Pana Wojciecha Kochańskiego 

- spotkanie z przedstawicielami PTTK w sprawie znakowania szlaków rowerowych i pieszych 

na terenie gminy 

 

Tydzień 32 (05.08-11.08) 

- 80 rocznica udziału saperów WP w walkach nad środkową Wisłą 

- spotkanie z właścicielami aptek w sprawie godzin otwarcia 

- spotkanie z przedstawicielami Centrum Handlowego Big Łubna 

- spotkanie z mieszkanką dotyczące ewentualnej budowy strzelnicy w Górze Kalwarii  

- udział w heppeningu przy moście kolejowym „Chcemy Kładki” 

 

Tydzień 33 (12.08-18.08) 

- spotkanie z uczestnikami studyjnej wizyty Akademii powołanej w ramach współpracy 

Gminy Góra Kalwaria z regionem Halmahera Utara 
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- obchody Święta Wojska Polskiego 

 

Tydzień 34 (19.08-25.8) 

- udział w spotkaniu z mieszkańcami Parceli w Górze Kalwarii przy kapliczce na ul. Batorego  

- wizyta w Urzędzie Marszałkowskim w celu podpisania umowy na modernizację łazienek w 

Zespole Basenowym 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Tomice  

- udział w podpisaniu umowy na budowę sieci kanalizacyjnej w miejscowości Kąty 

 

Tydzień 35 (26.08-27.08) 

- udział w podpisaniu umowy na budowę drogi gminnej w Podłęczu 

- udział w mianowaniu nauczycieli 

- udział w VII Sesji Rady Miejskiej 

 

II. Inwestycje rozpoczęte 

- budowa oświetlenia ulicznego na terenie gminy w miejscowościach: Wojciechowice, 

Cendrowice, Julianów, Czachówek, Czaplinek, Kąty, Tomice, Mikówiec i Solec wykonawca: E-

MAR Mariusz Strusiński 

wartość robót: 231.507,89 zł  

termin zakończenia: 10.12.2024 

- remonty cząstkowe nawierzchni bitumicznych 2024/2025 r. 

wykonawca: DE-SO Stanisław Sowiński  

wartość robót 750.000,00 zł 

termin zakończenia 17.07.2025r. 

- prace restauratorskie przy elewacji zbytkowego ratusza w Górze Kalwarii 

wykonawca: ZAKŁAD BUDOWLANO-STOLARSKO-REMONTOWY Andrzej Babula 

wartość robót:892.734,00 zł 

termin zakończenia 29.11.2024r 

- żłobek w Górze Kalwarii-program rozwoju instytucji opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 

MALUCH+ (projekt techniczny) 

Wykonawca ZENERIS PROJEKTY S.A 

Wartość robót 159.408,00 zł 

termin zakończenia 31.03.2025r 

- remont ul. F. Chopina w Górze Kalwarii 

Wykonawca PK-BUD Piotr Krajewski 
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wartość robót 1.599.340,10 zł 

termin zakończenia 15.12.2024r 

- przebudowa kanalizacji sanitarnej w Kątach 

Wykonawca JB SYSTEM Piotr Jagiełło 

Wartość robót 237.876,05 zł 

Termin zakończenia 14.02.2025r 

- budowa drogi gminnej w Podłęczu 

Wykonawca DE-SO Stanisław Sowiński 

Wartość robót 1.083.042,22 zł 

termin zakończenia 18.10.2024 r 

 

III. Inwestycje zakończone 

- wykonanie instalacji klimatyzacji w świetlicy w Czersku 

- rozbudowa placu zabaw w miejscowości Linin (Osiedle) 

 

IV. Stan zatrudnienia 

- Urząd Miasta i Gminy – 97 osób 

- Straż Miejska – 7 osób 

- OSP – 4 osoby 

- ZOPO – 15 osób 

- OPS – 40 osób 

- Biblioteka – 10 osób 

- Ośrodek Kultury – 23 osoby 

- OSiR - 43 osoby  

- ABK – 23 osoby 

- ZGK – 86 osób 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej J. Rącz zapytał jakie są wnioski i czego dotyczyło spotkanie 

z dyrektorem Ośrodka dla Cudzoziemców w Lininie w sprawie bezpieczeństwa mieszkańców 

gminy.  

Odpowiedzi udzielił Burmistrz A. Strzyżewski przedstawiając przebieg spotkania i tematykę na 

nim poruszaną. Spotkanie odbyło się z udziałem przewodniczącej Rady Miejskiej z inicjatywy 

burmistrza na prośbę mieszkańców, którzy byli zaniepokojeni zwiększoną ilością uchodźców 

na obszarze Linina i okolicznych wsi. Poruszono tematykę dalszych planów ośrodka oraz co 

można zrobić, aby poczucie bezpieczeństwa mieszkańców było większe. Spotkanie było 
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również następstwem podjętego przez radnych na poprzedniej sesji stanowiska. Zgodnie z 

ustaleniami sprzed wielu lat pomiędzy dyrektorem ośrodka a mieszkańcami, dyrektor 

zadeklarował, że liczba uchodźców nie przekroczy 150 osób. Rozważano możliwość 

zwiększenia patroli policyjnych na tamtym terenie, taka propozycja została przekazana do 

Komendanta Policji, natomiast nie otrzymano informacji zwrotnej, co może prawdopodobnie 

wiązać się z brakami kadrowymi. Gmina jest w kontakcie z ośrodkiem i będzie informowana na 

bieżąco o planowanych działaniach ośrodkach.  

Radna R. Mateńko poprosiła o szersze informacje na temat: 

- zarządzenia burmistrza w sprawie ustalenia zmiany cennika korzystania z zespołu 

basenowego, 

- zarządzenia burmistrza w sprawie przeprowadzenia kontroli przestrzegania zasad i 

warunków korzystania z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Miasta i 

Gminy Góra Kalwaria 

- zarządzenia burmistrza w sprawie powołania komisji rekrutacyjnej do przeprowadzenia 

naboru na wolne stanowisko urzędnicze. Czy są to utworzone nowe stanowiska, czy zmiany 

osobowe na istniejących stanowiskach.  

- udziału w podpisaniu umowy na wykonanie planu ogólnego miasta i gminy Góra Kalwaria, 

kosztów związanych z wykonaniem planu i termin wykonania 

- spotkania on-line z projektantem ścieżek rowerowych w sprawie standardów budowy tras 

rowerowych na terenie gminy Góra Kalwaria 

- spotkania z delegacją z Indonezji,  

- spotkania z właścicielami aptek w sprawie godzin otwarcia, czy udało się wyłonić aptekę 

całodobową  

- spotkania z mieszkanką dotyczącego ewentualnej budowy strzelnicy w Górze Kalwarii 

- spotkanie z przedstawicielami Centrum Handlowego Big Łubna 

Burmistrz A. Strzyżewski odpowiadając na pytanie dotyczące ustalenia zmian cennika 

korzystania z zespołu basenowego poinformował, iż zmiana dotyczyła wprowadzenia nowej 

pozycji, której wcześniej nie było. Zarządzenie burmistrza w sprawie powołania komisji 

rekrutacyjnej do przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko urzędnicze wynikało z 

wypowiedzenia umowy o pracę pracownika i konieczności uzupełnienia wakatu. Co do 

szczegółów dotyczących terminu oraz kosztów związanych z planem ogólnym wypowie się 

naczelnik wydziału, natomiast zgodnie z ustawą do końca roku 2025 powinien być on gotowy 
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i podjęty, aby od stycznia 2026 mógł on funkcjonować. Odpowiadając na pytanie dotyczące 

spotkania z przedstawicielami działających aptek poinformował, iż biorąc pod uwagę 

dostępność farmaceutów, kosztów ich wynagrodzenia w kontekście tego, ile w okresie 

nocnym tak naprawdę apteka potencjalnie może zarobić to szansa na otwarcie apteki 

całodobowej jest bliska zeru. Rozważano możliwość znalezienia takiego miejsca na 

preferencyjnych warunkach, aby apteka mogła funkcjonować, lecz jest to niezgodne z 

przepisami dotyczącymi aptek. Trudno będzie znaleźć podmiot i dokonać zmian w zakresie 

dostępności. Jedna z aptek działa dłużej i zdaniem mówcy na tą chwilę jest to optymalne dla 

mieszkańców. Następnie Burmistrz przedstawił informację dotyczącą spotkania z mieszkanką i 

stowarzyszeniem zrzeszającym strzelców w sprawie utworzenia strzelnicy. Było to wstępne 

spotkanie, na którym, stowarzyszenie poprosiło o zaproponowanie miejsca, na którym taka 

strzelnica mogłaby być zbudowana. Gmina wskazała potencjalne tereny należące do gminy 

oraz powiatu i teraz oczekuje na informacje zwrotną, czy któryś z tych terenów byłby 

odpowiedni. Sprawa dotyczy strzelnicy zamkniętej 25 metrowej, czyli powstający obiekt 

musiałby być co najmniej 40 metrowy, stowarzyszenie jest raczej nastawione na przekazanie 

im gruntu. Jeżeli mówca będzie znał szczegóły to zapewne będą dalsze dyskusje w tym 

zakresie. Odpowiadając na pytanie w zakresie spotkania z właścicielem Centrum Handlowego 

Big Łubna burmistrz odpowiedział, że było to pierwsze spotkanie zapoznawcze z nowym 

właścicielem centrum, na którym właściciel deklarował chęć angażowania się w życie 

społeczne mieszkańców oraz wspierania różnych projektów, ponadto poruszono temat 

ewentualnych udogodnień komunikacyjnych, natomiast na razie trudno mówić o szczegółach, 

gdyż było to pierwsze spotkanie.  

Zastępca Burmistrza M. Baj przypomniał, iż urząd szykuje się do złożenia wniosku o budowę 

systemu ścieżek zarówno na terenie miasta jaki i całej gminy. Przed złożeniem wniosku o 

dofinansowanie gotowa koncepcja podlega opinii Mazowieckiego Biura Planowania 

Przestrzennego pod względem tego, czy standardy tych ścieżek rowerowych są zgodne z 

całą koncepcją mazowiecką. Mazowieckie Biuro Planowania Przestrzennego naniosło pewne 

uwagi i celem spotkania było uwzględnienie przynajmniej części z tych uwag.  

Zastępca Burmistrza P. Chmielewski poinformował, iż gminę odwiedziły dwie grupy osób, 

która uczestniczy w tzw. Akademii Północnej Halmahery. W trakcie pobytu przedstawiciele 

indonezyjskiego regionu w ramach projektu zapoznani z tematyką funkcjonowania organizacji 

pozarządowych w gminie jak również uczestniczyli w spotkaniach z organizacjami 

pozarządowymi, poznali lokalny biznes. W ramach akademii zostali zapoznani z tematyką 

planowania przestrzennego, usług publicznych jakie świadczy gmina, z zasadami rządzenia 

partycypacją społeczną. Program jest finansowany przez Unię Europejską i partnera 
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indonezyjskiego w stu procentach. Dodał, że goście na zakończenie stwierdzili, iż cześć 

doświadczeń i zdobytej wiedzy będą starali się wdrożyć u siebie.  

Radna R. Mateńko powtórzyła pytanie o zarządzenie w sprawie przestrzegania zasad i 

warunków korzystania ze zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz odnosząc się do 

wypowiedzi burmistrza w sprawie ścieżek rowerowych, zapytała czy były one również 

opiniowane przez opinię publiczną, czy był zarys jak ścieżki rowerowe mają wyglądać i 

którędy przebiegać.  

Zastępca Burmistrza M. Baj potwierdził, że program był szeroko skonsultowany nie tylko z 

radnymi, ale również z mieszkańcami. Odbyło się spotkanie, na którym były nanoszone 

poprawki. Dokładny przebieg tras rowerowych można znaleźć na stronie internetowej gminy 

jak również na facebooku.  

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, iż wydanie zarządzenia dotyczyło kontroli 

przestrzegania przepisów dotyczących sprzedaży napojów alkoholowych, gdyż urząd 

otrzymał informację, że w niektórych punktach może być sprzedawany alkohol osobom 

nieletnim. Na tej podstawie gminna komisja mogła dokonać kontroli tych punktów.  

Radny R. Rybarczyk poprosił o więcej szczegółów na temat: 

- spotkania z Mazowieckim Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków na Zamku w Czersku w 

sprawie wpisania zamku na listę Pomników Historii, 

- spotkania z wojewodą mazowieckim Mariuszem Frankowskim oraz posłem Piotrem 

Kandybą w sprawach dotyczących nieruchomości będących własnością Skarbu Państwa, a 

znajdujących się na terenie gminy Góra Kalwaria. 

Zastępca Burmistrza P. Chmielewski poinformował, iż gmina w 2017 roku napisała wniosek i 

zgłosiła zamek w Czersku na listę Pomników Historii, lecz wniosek został zagubiony. Dopiero 

po zmianie generalnego konserwatora zabytków gminie udało się tą kwestią zainteresować 

konserwatorów zabytków. Wpisanie na listę pomników historii umożliwia uzyskanie większych 

środków na renowację i prace konserwatorskie. Zdaniem mówcy według konserwatora 

zabytków pomnikiem historii powinien być wzorcowy obiekt, który powinien być 

wyremontowany można powiedzieć całkowicie i ewentualnie w nim prowadzone będą jeszcze 

jakieś dodatkowe prace. Konserwator stwierdził, że zamek nie może zostać wpisany na listę 

pomników historii i nie zostaną przyznane zwiększone środki, dzięki którym zamek mógłby 

zostać poddany pracom konserwatorskim. W dalszym ciągu prowadzone są rozmowy z 

Urzędem Marszałkowskim, Samorządem Województwa Mazowieckiego w celu pozyskania 

większych środków, aby jednak zamek był wizytówką gminy. 
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Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, iż tematem spotkania z posłem P. Kandybą oraz 

wojewodą było prośba o przyśpieszenie spraw związanych z nieruchomościami w Czersku (11 

ha), Coniewie, które proceduje starostwo. a zatwierdza wojewoda. Poruszono również temat 

terenów powojskowych. Należy w pierwszej kolejności wraz z nową radą uzgodnić jak 

pozostałą cześć jednostki wojskowej zagospodarować, a następnie przystąpić do rozmów z 

wojewodą, który jako przedstawiciel skarbu państwa był darczyńcą tych terenów ze 

wskazaniem na konkretny cel. Dodatkowo Burmistrz wspomniał o spotkaniu, które miało 

miejsce w poprzednim miesiącu z dyrektorem KOWR, po wyjaśnieniu spraw związanych z 

działką w Tomicach (KOWR przekazał gminie ok 3 h gruntów), gmina będzie wnioskować o 

przekazanie działki na potrzeby sołectwa.  

Radny J. Rącz zapytał na temat: 

- spotkania z komendantem Państwowej Straży Pożarnej w sprawie budowy siedziby PSP, 

jakie są wnioski ze spotkania oraz jakie są szanse na najszybsze powstanie takiej jednostki na 

terenie gminy, 

- udziału w posiedzeniu zarządu LGD Perły Mazowsza w Tarczynie, czy mieszkańcy mogą 

ubiegać się o jakieś dofinansowania z lokalnej grupy działania.  

Burmistrz A. Strzyżewski odpowiedział, iż projekt na budowę siedziby PSP jest już gotowy, 

działka została wcześniej pod ten cel przekazana przez starostę piaseczyńskiego, w 

najbliższym czasie zostanie wydane pozwolenie na budowę, kwestia tego, kiedy znajdą się 

pieniądze na realizację. Jest szansa, ale dziś mówca nie jest w stanie powiedzieć, kiedy 

mogłoby to się ziścić, teraz jest okres przygotowywania budżetu na kolejne lata i gmina 

będzie lobbować i starać się, aby to powstało.  

Zastępca Burmistrza P. Chmielewski odpowiadając na pytanie dotyczące udziału w 

posiedzeniu zarządu LGD Perły Mazowsza w Tarczynie poinformował, iż gmina Góra Kalwaria 

jest członkiem stowarzyszenia. Środki przyznane na działalność na cztery lata na terenie 

gminy zmniejszyły się, ale mimo to mieszkańcy, szczególnie grupy typu koła gospodyń 

wiejskich, stowarzyszenia lokalne będą mogły liczyć na wsparcie. Tej jesieni mają ruszyć 

konkursy, w ramach których będą organizowane szkolenia, informacje na ten temat będą 

kolportowane za pomocą strony gminy. W celu pozyskania środków gmina zaproponuje 

jeden lub dwa wnioski, które będą spełniały wymogi lokalnej strategii. Działania LGD są 

opisane w lokalnej strategii działania, która była zatwierdzona przez Urząd Marszałkowski, 

Ministerstwo Rolnictwa, w związku z czym jest to wąski zakres działań. Generalnie są to środki 

na place zabaw i tym podobne rzeczy, część środków będzie dla przedsiębiorców na 

tworzenie nowej działalności, zatrudnienie pracowników.  
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Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poinformował, iż w związku z zebraniami wiejskimi o godz. 

17:45 wraz Sekretarzem Gminy Piotrem Walczakiem oraz Zastępcą Burmistrza Mateuszem 

Bajem zmuszeni są opuścić obrady sesji.  

Po zakończonej dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do kolejnego punktu 

porządku obrad.  

 

Punkt 4. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2024–2037. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2024–2037. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/55/2024 

 



 

Protokół nr 7/2024 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 27.08.2024 r. 22/64 

Punkt 5. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/56/2024 

 

Punkt 5.1 Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zakazu podlewania ogrodów, trawników, 

upraw rolnych oraz napełniania basenów przydomowych wodą z wodociągu gminnego. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jakub Rącz odnosząc się do opinii radcy prawnego 

poprosił o opinię prawną, gdyż chciał się dowiedzieć, czy powołując się na artykuł w 

podstawie prawnej uchwały nie zachodzi sytuacja, że naruszana jest zasada proporcjonalności 

poprzez rozszerzenie uchwały także na rolnictwo i inne obszary działalności mieszkańców. 



 

Protokół nr 7/2024 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 27.08.2024 r. 23/64 

Radca prawny E. Kur poinformował, iż nie wypowie się w tej sprawie, gdyż nie opiniowała ani 

nie sporządzała opinii prawnej i poprosiła o wypowiedź merytoryczną osobę, która 

przygotowywała tą uchwałę.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały.  

Sekretarz Gminy Piotr Walczak poinformował, iż opinia prawna odnosi się do wniosku 

Zakładu Gospodarki Komunalnej, który wystąpił z prośbą o wprowadzenie ograniczeń, ze 

względu na to aby zapewnić mieszkańcom na wyższych kondygnacjach budynków dostęp do 

wody. Zarząd ZGK w swoim wniosku wskazuje kilka punktów, które chce, aby zostały 

uwzględnione w uchwale, natomiast w ocenie mecenasa przygotowującego tą opinię prawną 

wskazane punkty ograniczają swobody obywatelskie i tym sposobem w tekście uchwały nie 

znalazł się zakaz mówiący o zakazie mycia samochodów. Opinia prawna wyjaśnia, dlaczego 

projekt uchwały przygotowany jest w mniejszym zakresie niż wniosek Zakładu Gospodarki 

Komunalnej.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jakub Rącz (Ad Vocem) zauważył, że opinia prawna mówi 

wprost o zawężeniu uchwały o zakazie do podlewania ogródków przydomowych, a nie do 

upraw rolnych także, że nie można podlewać upraw rolnych, następnie zapytał czy były 

przeprowadzone konsultacje z lokalnymi rolnikami i sadownikami, czy uchwała nie będzie 

szkodliwa dla ich działalności oraz czy jest prawna możliwość egzekwowania tego przepisu, 

który zostanie wprowadzony.  

Sekretarz Gminy Piotr Walczak przedstawił, który zapis mówi o konsekwencjach nie 

egzekwowania uchwały, następnie odnosząc się do zapisu związanego z uprawami rolnymi 

zauważył, iż przedsiębiorstwa ogrodnicze, sadownicze pobierają wodę do swoich upraw nie z 

wodociągu gminnego, a raczej posiadają inną umowę na pobór takiej wody. Zauważył, że 

radni uczestniczący w Komisji Prezydialnej na której był omawiany temat zdają sobie sprawę, 

że problem z wodą na wyższych kondygnacjach dotyczy miasta – bloków, gdyż na terenach 

wiejskich mało jest bloków cztero i pięciokondygnacyjnych. 

Radny Szymon Krupa w związku z faktem, iż uchwała nie była omawiana na posiedzeniach 

komisji zapytał, czy istnieje możliwość zawężenia uchwały do tych regionów, w których 

występuje problem. Rozumie, że sprawa jest związana ze zgłoszeniami mieszkańców ul. 

Wyszyńskiego i ul. Skierniewickiej, może należy spróbować zdiagnozować, czy problem z 

wodą dotyczy tylko i wyłącznie mieszkańców bloków, czy również mieszkańców wsi, gdyż 

radny nie posiada takiej wiedzy. Radny nie słyszał, aby mieszkańcy terenów wiejskich zgłaszali, 

że nie mają wody wieczorami podczas podlewania i może warto zawęzić obszar zakazu do 

miasta. Zapytał, czy musi być on wprowadzony na terenie całej gminy.  
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Sekretarz Gminy Piotr Walczak odpowiedział, że jeśli chodzi o system wodociągowy na 

terenie gminy Góra Kalwaria jest siedem suwów wpiętych w jedną sieć. Kiedy wyłączany jest 

jeden z suwów, inny suw zapewnia dostawy wody dla tych mieszkańców. W związku z 

powyższym zakaz ten musi dotyczyć terenu całej gminy, żeby utrzymać ciśnienie 

zapewniające dostęp do wody pitnej mieszkańcom na czwartym i piątym piętrze np. na ul. 

Wyszyńskiego.  

Radna Renata Mateńko ad vocem stwierdziła, że wielokrotnie poruszała temat i informowała, 

że problem w dostawie wody nie dotyczy tylko bloków wysokich kondygnacji, podając za 

przykład miejscowość Szymanów, w którym budynki na parterze mają minimalne ciśnienie 

(pół bara), a na pierwszym piętrze, nie ma go wcale. Na koniec dodała, że problem dotyczy 

również wsi  

Radny Mateusz Kanabus nawiązując do wypowiedzi radnego J. Rącza w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji z rolnikami, stwierdził, że niektóre z upraw wymagają 

podlewania w godzinach wieczornych i zapytał, czy nie można w uchwale nie uwzględniać 

zakazu podlewania upraw rolnych, aby zostawić furtkę dla rolników.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poprosił o udzielenie odpowiedzi na powyższe kwestie 

Prezesa ZGK, dodając, że Szymanów poza budynkami na wyższych kondygnacjach np. przy 

ul. Wyszyńskiego jest drugim miejscem w gminie, gdzie jest ten problem. Zastanawiał się, czy 

problem wynika z tego, że to jest końcówka sieci i z tego względu takie sytuacje mogą mieć 

miejsce, czy rzeczywiście tam też problem podlewania powoduje, że to ciśnienie na wyższych 

kondygnacjach może być słabsze. Mówca stwierdził, że rolnicy do podlewania upraw rolnych 

nie używają wody z wodociągu, gdyż wiązałoby się to z dużymi kosztami, pytanie czy 

wykreślenie z projektu uchwały zapisu związanego z zakazem podlewaniem upraw rolnych w 

tym przypadku ma większe znaczenie. Na konsultacje nie było czasu, gdyż wniosek pojawił 

się tydzień temu na Komisji Prezydialnej. Następnie zapytał prezesa ZGK, jaki ma pomysł, aby 

w przyszłości w miejscowości Szymanów nie było problemu z dostawą wody.  

Prezes Zarządu ZGK Sp. z o. o. w Górze Kalwarii Roman Bugaj odnosząc się do kwestii 

Szymanowa, przyznał, że jest to końcówka sieci wodociągowej, sieci rozdzielczej strefy zasilania 

stacji uzdatniania wody w Baniosze, gdzie problem z ciśnieniem występuje ze względu na to, 

że w Szymanowie ciśnienie wody osiąga wartość graniczną do pół bara. Także Szymanów jest 

jakby takim skoncentrowanym punktem nieruchomości na mapie Góry Kalwarii, gdzie w 

zabudowie zdecydowanie niskiej identyfikuje się problem z ciśnieniem, który może się 

przejawiać tym, że na wyższych kondygnacjach budynków tej wody okresowo może brakować. 

Przypomniał, że jeżeli osiąga się wartość graniczną ciśnienia określoną w regulaminie, czyli pół 

bara, jest to 5 m słupa wody, co oznacza, że woda ma siłę dopłynąć na 5 m powyżej rzędnej 
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wodociągu, czyli jeżeli pierwsza kondygnacja jest nieco wyższa, występuje podniesiony parter, 

wtedy nawet na pierwszym piętrze nie będzie okresowo wody. Zaznaczył, że te pół bara 

występuje rzadko, niemniej jednak w Szymanowie występuje i jest to miejsce, gdzie ten problem 

jest skoncentrowany. Następnie przedstawił plan działania jaki ZGK wykonuje, aby poprawić 

warunki związane z polepszeniem dostawy wody dla mieszkańców Szymanowa (ZGK zleciło 

projektantowi kompleksową koncepcję poprawy warunków zaopatrzenia w wodę w rejonie 

Szymanowa, pracuje zespół, który ma za zadanie zoptymalizować pracę tej sieci i sprawdzić 

stan armatury zaporowej na sieci wodociągowej, czyli zasów liniowych i ich stanu, możliwości 

regulacji, pozycji, czy one są otwarte, zamknięte, czy przymknięte. Dodatkowo ZGK zamówiło 

3 mierniki, manometry urządzenia do pomiaru ciśnienia online na końcówkach sieci, które 

zostaną zamontowane na stałe, żeby ZGK miało odczyty w czasie rzeczywistym jak te ciśnienia 

na końcówkach sieci się będą układały).  

Następnie odnosząc się do Góry Kalwarii Prezes ZGK stwierdził, że wysoko kondygnacyjna 

zabudowa Góry Kalwarii jest to drugie miejsce na terenie gminy, gdzie problem niskiego 

ciśnienia wody występuje w koncentracji. Dodatkowo występują pojedyncze zgłoszenia z 

różnych punktów miasta i gminy dotyczące okresowego spadku ciśnienia wody, ale to są na 

tyle rozstrzelane na mapie punkty, że nie można wysnuć wniosku, że jest to problem 

systemowy (mogą to być chwilowe nielegalne rozbiory wody z hydrantu położonego gdzieś 

kawałek dalej; płukanie systemowe sieci wodociągowej prowadzone przez siły spółki, które 

okresowo przez chwilę obniża ciśnienie wody w sieci; to może być w złym stanie przyłącze 

wodociągowe prowadzące do nieruchomości). Problem systemowy występuje na terenie 

wysoko kondygnacyjnej zabudowy w gminie Góra Kalwaria (telefoniczne zgłoszenia w 2024 r. 

mieszkańców z bloków przy ul. Pijarskiej 44 – 6 i przy ul. Wyszyńskiego 3 – 2 zgłoszenia). Na 

podstawie wskazań urządzeń pomiarowych, które spółka posiada online problem występuje w 

szczytach rozbiorowych w porze letniej w czasie suszy hydrologicznej, problemu z wodą i z 

ciśnieniem wody, nie ma w miesiącach od jesieni do wiosny, kiedy nie występuje zjawisko 

podlewania. Góra Kalwaria nie jest wyjątkiem, z podobnym problemem mierzą się inne gminy 

na terenie kraju o podobnym stopniu urbanizacji, czyli wysokie bloki wymieszane też z 

dużymi połaciami terenów zielonych, które wymagają nawadniania. 

Co do podlewania upraw rolnych wodą z wodociągu proponowane brzmienie uchwały 

zakłada wyłączenie tego zakazu w godzinach nocnych. Z posiadanej wiedzy mówcy uprawy 

rolne nawadnia się nocą w związku z tym, że w ciągu dnia następuje silne odparowanie wody, 

a dodatkowo można poparzyć rośliny. Zauważył, że nawadnianie upraw rolnych wodą z 

wodociągu gminnego jest rażącą nieodpowiedzialnością w korzystaniu z zasobów wodnych. 

Zwrócił uwagę na informacje, które są dostępne na stronach rządowych, są tam informacje z 

Głównego Urzędu Statystycznego, że Polska jest na dwudziestym trzecim miejscu z 
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dwudziestu siedmiu państw Unii Europejskiej pod względem ilości dyspozycyjnych zasobów 

wody na mieszkańca wody pitnej. W związku z tym wykorzystywanie wód głębinowych do 

nawadniania upraw jest skrajną nieodpowiedzialnością i jest sugestia, żeby korzystać z wód 

podskórnych, lub w przypadku mniejszych upraw takich jak ogródki przydomowe 

wykorzystywać deszczówkę. Klimat się zmienia, radykalnie tej wody w Polsce jest 

zdecydowanie coraz mniej. Według wytycznych WHO i organizacji Narodów Zjednoczonych 

3000 m³ zasobów wodnego na osobę, to jest próg bezpieczeństwa wodnego dla kraju, w 

Polsce jest 1600 m³ na osobę. Mamy te zasoby relatywnie niewielkie charakteryzujące się 

zmiennością i zróżnicowaniem obszarowym, zmiennością w czasie. W związku z tym 

apelujemy też, żeby zmieniać swoje nawyki i nie korzystać z wody wodociągowej do 

podlewania czegokolwiek ze względu na to, że warto te zasoby zostawić dla przyszłych 

pokoleń.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poprosił, aby radni korzystając z obecności Prezesa ZGK 

zadawali pytania. Pewne kwestie wymagają wyjaśnienia, ponieważ uchwała została 

przygotowana w dość nagłym trybie. 

Radna Renata Mateńko (ad vocem) zapytała Prezesa ZGK, czy nie uważa, że rozbudowa 

terenów przemysłowych i pobór wody przez firmy z wodociągów nie jest źródłem 

omawianego problemu. Podając za przykład Szymanów, w którym jest dużo terenów 

przemysłowych i między innymi występuje firma zajmująca się obróbką żywności, w której 

zużycie wody jest wysokie. Następnie poinformowała jakie parametry ciśnienia wody 

występują w Szymanowie (0,33, a w skrajnych przypadkach do 0,1 bara). 

Prezes Roman Bugaj odnosząc się do terenów przemysłowych przyznał, że na terenie gminy 

znajduje się duża fabryka spożywcza, która prowadzi produkcję wodochłonną. Pozostałe 

fabryki ZGK monitoruje i ich zużycie wody, nie są to zużycia jakoś szczególnie odbiegające od 

przyjętych norm. Głównie na terenach przemysłowych powstają magazyny oraz centra 

logistyczne, których zużycie wody jest praktycznie na poziomie zabudowy mieszkaniowej ze 

względu na to, że tam woda jest wykorzystywana wyłącznie do celów socjalnych obsługi. 

Wracając do tematu fabryki spożywczej, przyznał, że jest to fabryka działająca od wielu lat. 

Do ZGK wpłynął wniosek o zwiększenie podaży wody, natomiast wydanie warunków 

technicznych dla tego odbiorcy jest obwarowane poniesieniem praktycznie w całości 

nakładów przez tego odbiorcę na modernizację infrastruktury zaopatrzenia w wodę i 

odprowadzania ścieków przed wydaniem zgody na zwiększenie tego rozbioru. Także sytuacja 

tutaj w ocenie spółki się nie pogorszy, pozostali odbiorcy wody nie zużywają jej na tyle dużo, 

żeby w jakikolwiek sposób można było tutaj mówić o zagrożeniu pogorszenia parametrów 

zaopatrzenia w wodę.  
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Radna Renata Mateńko (ad vocem) zauważyła, że firma na tych terenach funkcjonuje od 

pięciu lat i od tego czasu spadek ciśnienia wody jest mocno odczuwalny. Wskazała, że firma 

będzie się rozrastać i już wystąpiła o zwiększenie poboru wody w sytuacji, gdy już jest z nim 

problem. Zapytała, czy jest pomysł na pomoc tego rodzaju firmom, bez szkodzenia 

pozostałym mieszkańcom z tego terenu.  

Prezes Zarządu ZGK Roman Bugaj poinformował, że firma, o której mowa, wykorzystuje 

wodę do produkcji w takiej ilości w jakiej ma określone w wydanych warunkach technicznych, 

we wniosku, o które wystąpiła wiele lat temu. Natomiast ZGK monitoruje pracę tego odbiorcy, 

w związku z tym oni według wiedzy mówcy zapotrzebowania na wodę w trakcie produkcji nie 

przekraczają.  Natomiast podkreślił jeszcze raz, że rozbudowa fabryki i zwiększony pobór 

wody o który wnioskodawca do ZGK wystąpił będzie możliwy wyłącznie po modernizacji 

infrastruktury dosyłowej.  Mowa tutaj o przebudowie sieci wodociągowej na zdecydowanie 

większe średnice lub budowie nowych odcinków, począwszy od stacji uzdatniania wody, aż do 

tego odbiorcy, mowa też we fragmentach o budowie zupełnie nowych sieci wodociągowych i 

w ślad za tym oczywiście idzie modernizacja infrastruktury kanalizacyjnej. Także nie ma 

zagrożenia, jeżeli takie jest pytanie, że rozbudowana fabryka będzie pobierać więcej wody niż 

obecnie, zanim nie nastąpi modernizacja infrastruktury dosyłowej. Stacja uzdatniania poradzi 

sobie z ujęciem takiej ilości wody, bo oczywiście stacja też będzie modernizowana w zakresie 

zwiększania wolumenu produkcyjnego.  

Radna Renata Mateńko zapytała, czy planowane jest wprowadzenie jakiś ograniczeń 

względem takich firm, przedsiębiorców, czy tylko względem mieszkańców. 

Prezes Roman Bugaj odpowiedział, że ZGK nie planuje w chwili obecnej ograniczenia w 

zaopatrzeniu w wodę tego rodzaju firmom, dlatego, że nie ma ku temu tytułu, ani podstawy 

prawnej. Ponieważ ta firma ma zużycie na tym samym poziomie w ciągu całego roku. W 

związku z tym spółka stara się zdjąć falę z piku zaopatrzenia w wodę, którą generują osoby 

podlewające ogródki, według najlepszej wiedzy spółki. Natomiast układ dystrybucyjny i układ 

produkcyjny działa bez występowania tej fali w sposób normalny, czyli jeżeli przedsiębiorcy 

zużywają cały czas wodę na poziomie x i jest to i latem, i zimą, wówczas nie ma powodu, dla 

którego należałoby akurat na nich wprowadzać ograniczenia. ZGK nie odnotowuje piku w 

zużyciu wody przez przedsiębiorców, natomiast odnotowuje piki w zużyciu wody przez 

odbiorców, gdzie spółka uważa, że ta woda nie jest używana racjonalnie, czytaj podlewanie 

terenów zielonych. W związku z tym wniosek spółki jest taki, żeby ten rodzaj wykorzystania 

wody i korzystania z zasobów wodnych ograniczyć.  

Radny Jakub Rącz odnosząc się do podstawy prawnej zauważył, że do przepisów 

porządkowych odnosi się art. 54, a nie art.24 kodeksu wykroczeń. Cytując art. 54 kodeksu 
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wykroczeń, stwierdził, że działka jest terenem prywatnym, a nie tak jak przepis mówi 

przestrzenią publiczną. Artykuł z Rzeczypospolitej, mówi wprost o tym, że gminy praktycznie 

nie mają możliwości egzekwowania tej kary, bo sądy oddalają postanowienia gmin, ponieważ 

powołują się właśnie na zapis artykułu 54 kodeksu wykroczeń.  

Radca prawny E. Kur stwierdziła, że gmina nie mamy praktyki w tym zakresie.  

Kontynuując radny J. Rącz stwierdził, że jest przeciwny takim rozwiązaniom opresyjnym, 

ponieważ   jego zdaniem państwo polskie jest dosyć opresyjne dla przeciętnego obywatela i 

dokładanie jeszcze jednego przepisu, za który będą karani mieszkańcy, bo pomylą im się 

godziny podlewania ogródka jest dla radnego nieuzasadnione, dlatego radny będzie przeciw. 

Na koniec poprosił o przedstawienie informacji na temat orzeczeń sądów w tej sprawie.  

Sekretarz Gminy Piotr Walczak (ad vocem) zauważył, że gmina Góra Kalwaria nie jest jedyna, 

która przystępuje do podjęcia tego typu uchwały. Faktycznie jest tak jak zauważył 

przedmówca, te uchwały odnoszą się do dwóch artykułów, bardzo często do artykułu 24 

oraz do artykułu 54 kodeksu wykroczeń. Natomiast różnica jest taka, że artykuł 54 dotyczy 

właśnie miejsc publicznych, w związku z powyższym pojawiły się zapis w przestrzeni 

publicznej odnoszący się do artykułu 24, niemniej jednak są województwa, gdzie 

wojewodowie uchylają uchwały w zakresie tego artykułu 24 i należy mieć tego świadomość. 

Tak naprawdę nie ma innej możliwości wskazania jakiejkolwiek innej podstawy prawnej do 

egzekwowania tego przepisu, więc ten przepis byłby martwy i nie egzekwowany. W związku z 

tym mówca zdecydował się na zapis artykuł 24, który mówi o karze od 20 zł do 5000 zł. W 

dalszej wypowiedzi zauważył, że straż miejska egzekwując wprowadzony przepis na pewno w 

pierwszej kolejności upomni mieszkańca, informując go, że taki przepis na terenie gminy do 

30 września obowiązuje, a jeśli chodzi o karanie, to będzie to kolejny krok.  

Prezes Roman Bugaj zauważył, że wszystkie tego typu działania są kolejnym krokiem do 

zmiany przyzwyczajeń wśród ludzi, gdyż to co się dzieje w sferze klimatu staje się powoli 

faktem. Przyjęcie tej uchwały jest jakby kolejnym powolnym krokiem w powolnym procesie 

zmiany nastawienia wszystkich ludzi do gospodarowania wodą. Mówca nie mam wątpliwości, 

że wprowadzenie tego zakazu i ogłoszenie uchwały w dzienniku województwa 

mazowieckiego nie sprawi, że nagle wzrośnie ciśnienie w Górze Kalwarii o 3 bary, natomiast 

konsekwentna dyskusja o tym i podejmowanie tego rodzaju inicjatyw uchwałodawczych w 

przyszłości zacznie powoli, acz konsekwentnie zmieniać nastawienie nas wszystkich do 

gospodarowania wodą.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jakub Rącz (ad vocem) stwierdził, że woli jednak, żeby 

zmiana nastawienia przebiegała przez przekonywanie i edukację społeczeństwa, a nie przez 
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karanie. Natomiast, czy strażnik miejski będzie pouczył czy karał to jest jego wolna wola i nie 

ma na to reguły niestety.  

Radna Ewa Stokowska (ad vocem) stwierdziła, że nie rozumie w tym momencie nad czym 

trwa debata, gdyż większość mieszkańców w mieście jak również w Szymanowie nie ma wody. 

Poparła stanowisko Prezesa ZGK, dodając, że nie należy myśleć teraz o tym, czy uprawy 

ogródkowe uschną, tylko zastanowić się nad tym, czy ludzie mają wodę do picia, mają w 

czym umyć dzieci i ugotować obiad, wskazując przy tym bloki przy ul. Wyszyńskiego i ul. 

Pijarskiej. Poprosiła radnych, aby zanim zabiorą głos w tej sprawie głęboko się nad tym 

zastanowili.  

Radny Stanisław Fijka zwrócił uwagę, że zaopatrywanie mieszkańców w wodę jest zadaniem 

własnym gminy i w wodę powinni być zaopatrzeni wszyscy, gdyż jest to jedna z 

najważniejszych rzeczy do życia człowieka. Zgodził się z Burmistrzem i Prezesem ZGK, że 

rolnicy podlewając swoje uprawy wybierają godziny wczesno poranne lub późnowieczorne. 

Zauważył, że okres jesienno-zimowy jest dobrym okresem na zastanowienie się nad tą 

kwestią i znalezieniem rozwiązania na przyszły rok. Przypomniał o mieszkańcu, który na 

Komisji Prezydialnej opowiadał o swoich problemach związanych z brakiem wody przy ul. 

Wyszyńskiego. Radny stwierdził, że chce coś zrobić i jest za tym, żeby przyjąć tą uchwałę, 

która da ludziom nadzieję. Dodał, że rozmowa toczy się o firmach i uprawach, a tak 

naprawdę ten problem w największym stopniu dotyczy mieszkańców gminy.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jakub Rącz (ad vocem) stwierdził, że rozumie problemy 

mieszkańców bloków, i jak najbardziej jest za tym, aby przekonywać mieszkańców do 

podlewania w określonych godzinach, jeszcze zintensyfikować działania, gdyż rzadko te 

przypomnienia pojawiały się w mediach społecznościowych. Należy zadać pytanie, czy nie ma 

problemu z infrastrukturą wodociągową, a nie od razu karać mieszkańców za podlewanie. 

Radny zastanawiał się, dlaczego są wydawane pozwolenie na budowę nowych osiedli bez 

hydroforni, dlaczego nie ma obowiązku montażu hydroforni przy osiedlu oraz dlaczego 

spółdzielnie mieszkaniowe nie inwestują u siebie na osiedlach w hydrofornie, aby zapewnić 

dostawę wody mieszkańcom, a rozbudowują się dalej.  

Sekretarz Gminy Piotr Walczak (ad vocem) poinformował, że jeśli chodzi o ochronę 

żywotności ludzi jest przepis, który mówi o tym, że takie prawo miejscowe wejdzie w życie po 

upływie 3 dni od dnia ogłoszenia na tablicach ogłoszeniowych.  

Radny Stanisław Fijka (ad vocem) odnosząc się do wypowiedzi radnego J. Rącza stwierdził, że 

na tematy poruszone przez radnego chce powrócić na jesieni lub zimą, ale dziś należy zrobić 

coś co da nadzieję ludziom, że będą mieli wodę.  
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Radna Justyna Szczypińska-Piotrowska (ad vocem) odniosła się do wypowiedzi radnego J. 

Rącza stwierdzając, że sprawa jest doraźna na tu i teraz. Mieszkańcy od czerwca mają 

problem z codziennym funkcjonowaniem, gdyż nie mogą zjeść, umyć się i wykąpać dzieci. 

Nie ma mowy o odebraniu czegokolwiek rolnikom, mowa jest o tym co zrobić docelowo, w 

tym momencie, aby tym ludziom pomóc na cito. Przez dwa tygodnie nie mam możliwości 

wybudowania hydroforni i nie da się spowodować, że ciśnienia wody wzrośnie o 5 barów. To 

jest sprawa na tu i teraz, więc należy się zlitować nad tymi ludźmi i im pomóc.  

Prezes Zarządu ZGK Roman Bugaj odnosząc się do wypowiedzi radnego J. Rącza zauważył, 

że sprawa jest złożona, a problem jest też wieloaspektowy z prawnego punktu widzenia. ZGK 

nie wydaje warunków technicznych deweloperom z adnotacją o konieczności wybudowania 

hydroforni, dlatego, że nie może w warunkach technicznych takich zapisów zamieszczać. 

Natomiast może określić maksymalny godzinowy przepływ, który zapewnia z wodociągu i 

pod tym względem analizuje pracę w sieci, ile maksymalnie może podać. Rozporządzenie w 

sprawie warunków technicznych jakie powinny spełniać budynki mówi wprost, że to 

administrator budynku, czy też właściciel ma zapewnić odpowiednie ciśnienie robocze w 

kranach czerpalnych. Następnie podając przykład Warszawy, gdzie developerzy pobudowali 

osiedle nie zapewniając mieszkańcom dostawy wody, stwierdził, że nie tylko infrastruktura 

Zakładu Gospodarki Komunalnej jest odpowiedzialna za dostarczenie wody do kranu 

czerpanego. W związku z tym zasadne by było zaprosić też do tej dyskusji deweloperów, 

spółdzielnie mieszkaniowe, bo mówca mniema, że wszystkim zależy na tym, żeby odbiorca 

końcowy miał wodę w mieszkaniu. Natomiast gmina czy spółka sama problemu tego w 

całości nie rozwiąże.  

Radny Bartosz Miszewski zapytał, czy woda znajdująca się na basenie znajduje się w obiegu 

zamkniętym, czy jest spuszczana do kanalizacji.  

Prezes Zarządu ZGK Roman Bugaj poinformował, że pytanie powinno być skierowane do Pani 

Dyrektor M. Kozłowskiej, natomiast z wiedzy jaką posiada, to basen jest płukany raz w roku, 

natomiast woda jest tylko uzupełniana, także jest to obieg zamknięty.  

Radna Aleksandra Górecka poprosiła prezesa ZGK o informację czy podjęcie tej uchwały 

spowoduje, że w miejscowości Szymanów i w innych lokalizacjach to minimalne ciśnienie pół 

bara będzie w sieci, czy to nie będzie miało wpływu. 

Prezes Zarządu ZGK Roman Bugaj odpowiadając na pytanie, stwierdził, że 100 % 

wyegzekwowanie zapisów tej uchwały sprawi, że ciśnienie wody w sieci będzie 

satysfakcjonujące.  

Radna Monika Bolek skierowała prośbę do Prezesa ZGK, aby w trakcie obowiązywania zakazu 

podlewania przez mieszkańców, ZGK wykonało raport, jakie są efekty tego zakazu, 



 

Protokół nr 7/2024 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 27.08.2024 r. 31/64 

szczególnie odnośnie Szymanowa. Czy ma on przełożenie na ciśnienie wody, jaki jest 

faktyczny stan ciśnienia w tych godzinach, w których zakaz obowiązuje, czy ten pik się 

zmniejszy i o ile, gdyż takie dane mogą być pomocne przy ponownym omawianiu tematu w 

zimę. Ponadto zapytała, czy spółka jest w ogóle w stanie przy obecnych technicznych 

urządzenia to zmonitorować.  

Prezes Roman Bugaj poinformował, iż takie dane posiada i może je udostępnić, natomiast 

wie, jak Polacy podchodzą do zakazów i obawia się, że rewelacji na tym wykresie się nie 

dostrzeże, dodał, że odczyt w tym roku może być w granicy błędu statystycznego. Odnosząc 

się do swojej wcześniejszej wypowiedzi, poprosił, aby traktować tę decyzję administracyjną w 

szerszym horyzoncie czasowym, jest to pewnego rodzaju proces zmiany mentalności nas 

wszystkich. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zauważył, że problem nie dotyczy tak dużej skali 

mieszkańców Góry Kalwarii jak to zasugerowała radna E. Stokowska, problem występuje u 

kilkudziesięciu może kilkaset osób. Rzeczywiście jest tak, że każdy mieszkaniec jest dla gminy 

ważny, bo są dwie możliwości, albo ktoś się umyje i będzie miał wodę na herbatę, albo ktoś 

inny będzie miał piękny ogródek i teraz należy zdecydować, czy to pierwsze jest ważne, czy 

to drugie, mimo, że dobrze by było mieć obie możliwości. Wiadomą jest, że po trzech dniach 

wprowadzenia uchwały sytuacja się nie poprawi, ale należy podjąć ją, aby zwrócić uwagę na 

problem jaki występuje nie tylko w Górze Kalwarii, ale w całej Polsce i na całym świecie. W 

naszym samorządzie należy dbać o środowisko i zwrócić uwagę, że o wodę trzeba dbać. 

Zajęcie dziś stanowiska powinno się potraktować jako przyczynek do dalszej dyskusji i do 

powrotu do tematu, aby w przyszłym roku takiej dyskusji nie trzeba było podejmować. Należy 

szanować wodę, ale należy również szanować swoich sąsiadów, ponieważ podczas gdy jeden 

podlewa ogródek, to drugi nie może się umyć. Uchwała nie wprowadza całkowitego zakazu 

korzystania z wody, tylko wprowadza ograniczenie w podlewaniu w godzinach szczytu do 

końca września. Na zakończenie burmistrz zachęcił radnych, żeby potraktowali podjęcie tej 

uchwały jako początek dyskusji o problemach wody na świecie, ale i w Górze Kalwarii. 

Nie było więcej zgłoszeń do dyskusji, w związku z czym Przewodnicząca Rady Miejskiej T. 

Jędral przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zakazu podlewania 

ogrodów, trawników, upraw rolnych oraz napełniania basenów przydomowych wodą z 

wodociągu gminnego 

Wyniki głosowania 
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ZA: 13, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Monika Bolek, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (2) 

Anna Fedynicz, Jakub Rącz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Izabela Banasiak-Matusik, Bartosz Miszewski, Iwona Szymańska 

BRAK GŁOSU (1) 

Szymon Krupa 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/57/2024 

 

Punkt 6. Projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na trenie Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na trenie Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 
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Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena 

Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna 

Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Szymon Krupa 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/58/2024 

 

Punkt 7. Projekt uchwały w sprawie udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

Ośrodkowi Kultury w Górze Kalwarii. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków Ośrodkowi Kultury w Górze Kalwarii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena 
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Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna 

Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/59/2024 

 

Punkt 8. Rozstrzygnięcie uwag wniesionych do ponownie wyłożonego do publicznego 

wglądu projektu zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral przystąpiła do głosowania nad kolejno odczytywanymi 

uwagami. 

 

Głosowanie Nr 1 w sprawie uwzględnienia uwagi nr 1 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie przeznaczenia 

dz. ew. nr 150 i 151 w Coniewie pod zabudowę 

 

Głosowano w sprawie uwzględnienia uwagi nr 1 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie przeznaczenia 

dz. ew. nr 150 i 151 w Coniewie pod zabudowę 

Wyniki głosowania 

ZA: 1, PRZECIW: 17, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (1) 

Roman Cezary Rybarczyk 
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PRZECIW (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena 

Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi. 

 

Głosowanie nr 2 w sprawie uwzględnienia uwagi nr 2 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie zmiany 

przeznaczenia dz. ew. nr: 70/7 w Baniosze z usługowego na zabudowę mieszkalną 

jednorodzinną 

 

Głosowano w sprawie uwzględnienia uwagi nr 2 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie zmiany 

przeznaczenia dz. ew. nr: 70/7 w Baniosze z usługowego na zabudowę mieszkalną 

jednorodzinną 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 18, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (0) 

PRZECIW (18) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena 
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Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna 

Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi. 

 

Głosowanie nr 3 w sprawie uwzględnienia uwagi nr 3.1 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie przeznaczenia 

dz. ew. nr: 10/2, 10/47, 10/49 w Osiedlu Brześce na teren zielony 

Głosowano w sprawie uwzględnienia uwagi nr 3.1 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie przeznaczenia 

dz. ew. nr: 10/2, 10/47, 10/49 w Osiedlu Brześce na teren zielony 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 17, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (0) 

PRZECIW (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 
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➢ Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi. 

 

Głosowanie nr 4 w sprawie uwzględnienia uwagi nr 3.2 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie przeznaczenia 

części dz. ew. nr 10/56 w Osiedlu Brześce na teren usług 

 

Głosowano w sprawie uwzględnienia uwagi nr 3.2 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie przeznaczenia 

części dz. ew. nr 10/56 w Osiedlu Brześce na teren usług 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 17, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (0) 

PRZECIW (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi. 

 

Głosowanie nr 5 W sprawie uwzględnienia uwagi nr 3.3 nieuwzględnionej przez Burmistrza 

do wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie przeznaczenia 
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części dz. ew. nr: 10/55 i 10/56 w Osiedlu Brześce na teren zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej i zagrodowej 

Głosowano w sprawie: uwzględnienia uwagi nr 3.3 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie przeznaczenia 

części dz. ew. nr: 10/55 i 10/56 w Osiedlu Brześce na teren zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej i zagrodowej 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 17, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (0) 

PRZECIW (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi. 

 

Głosowanie nr 6 w sprawie uwzględnienia uwagi nr 3.4 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie przeznaczenia 

części dz. ew. nr: 10/55 i 10/56 w Osiedlu Brześce na zabudowę produkcyjną, magazynową, 

składową, obiekty handlowe powyżej 2000m², zabudowę mieszkaniową jednorodzinną i 

zagrodową 
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Głosowano w sprawie: uwzględnienia uwagi nr 3.4 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie przeznaczenia 

części dz. ew. nr: 10/55 i 10/56 w Osiedlu Brześce na zabudowę produkcyjną, magazynową, 

składową, obiekty handlowe powyżej 2000m², zabudowę mieszkaniową jednorodzinną i 

zagrodową 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 17, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (0) 

PRZECIW (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi. 

 

Głosowanie nr 7 w sprawie uwzględnienia uwagi nr 3.5 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie przeznaczenia 

części dz. ew. nr 10/56 w Osiedlu Brześce w zakresie zachowania dotychczasowego 

przeznaczenia pod zabudowę usługową oraz zabudowę mieszkaniową oraz w zakresie 

dopuszczenia zabudowy bliźniaczej 

 

Głosowano w sprawie uwzględnienia uwagi nr 3.5 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie przeznaczenia 
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części dz. ew. nr 10/56 w Osiedlu Brześce w zakresie zachowania dotychczasowego 

przeznaczenia pod zabudowę usługową oraz zabudowę mieszkaniową oraz w zakresie 

dopuszczenia zabudowy bliźniaczej 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 17, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (0) 

PRZECIW (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi. 

 

Głosowanie nr 8 W sprawie uwzględnienia uwagi nr 3.6 nieuwzględnionej przez Burmistrza 

do wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie wyznaczenia na 

części dz. ew. nr 10/56 w Osiedlu Brześce drogi dojazdowej do planowanej obwodnicy 

 

Głosowano w sprawie uwzględnienia uwagi nr 3.6 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie wyznaczenia na 

części dz. ew. nr 10/56 w Osiedlu Brześce drogi dojazdowej do planowanej obwodnicy 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 17, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
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Wyniki imienne: 

ZA (0) 

PRZECIW (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi. 

 

Głosowanie nr 9 w sprawie uwzględnienia uwagi nr 3.7 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie usunięcia ciągu 

ekologicznego z rysunku projektu Studium. 

 

Głosowano w sprawie uwzględnienia uwagi nr 3.7 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie usunięcia ciągu 

ekologicznego z rysunku projektu Studium 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 17, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (0) 

PRZECIW (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 
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Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi. 

 

Głosowanie nr 10 w sprawie uwzględnienia uwagi nr 4.1 nieuwzględnionej przez Burmistrza 

do wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie zgłoszonego 

braku zgodności oznaczeń załączników graficznych projektu Studium 

 

Głosowano w sprawie uwzględnienia uwagi nr 4.1 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie zgłoszonego 

braku zgodności oznaczeń załączników graficznych projektu Studium 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 17, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (0) 

PRZECIW (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 
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Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi. 

 

Głosowanie nr 11 W sprawie uwzględnienia uwagi nr 4.2 nieuwzględnionej przez Burmistrza 

do wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie zgłoszonego 

braku określenia kierunku przeznaczenia podstawowego i dopuszczalnego oraz standardów 

kształtowania zabudowy i zasad zagospodarowania terenu RZ na dz. ew. nr 16/2 w Coniewie 

 

Głosowano w sprawie uwzględnienia uwagi nr 4.2 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie zgłoszonego 

braku określenia kierunku przeznaczenia podstawowego i dopuszczalnego oraz standardów 

kształtowania zabudowy i zasad zagospodarowania terenu RZ na dz. ew. nr 16/2 w Coniewie 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 17, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (0) 

PRZECIW (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi. 
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Głosowanie nr 12 W sprawie uwzględnienia uwagi nr 4.3 nieuwzględnionej przez Burmistrza 

do wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie przeznaczenia 

całej dz. ew. nr 16/2 w Coniewie pod teren MN (teren zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej) lub MR (teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i zabudowy 

zagrodowej) 

 

Głosowano w sprawie uwzględnienia uwagi nr 4.3 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie przeznaczenia 

całej dz. ew. nr 16/2 w Coniewie pod teren MN (teren zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej) lub MR (teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i zabudowy 

zagrodowej) 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 15, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (0) 

PRZECIW (15) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Roman Cezary 

Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta 

Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Renata Mateńko, Jakub Rącz 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi. 
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Głosowanie nr 13 w sprawie uwzględnienia uwagi nr 4.4 nieuwzględnionej przez Burmistrza 

do wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie nie zakazywania 

zabudowy szeregowej na terenach MN (teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej) i 

terenach MR (teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i zabudowy zagrodowej) 

 

Głosowano w sprawie uwzględnienia uwagi nr 4.4 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

wyłożonego po raz III do publicznego wglądu projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Góra Kalwaria w zakresie nie zakazywania 

zabudowy szeregowej na terenach MN (teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej) i 

terenach MR (teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i zabudowy zagrodowej) 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 17, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (0) 

PRZECIW (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi. 

 

Punkt 9. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Łubna - cz. I. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 
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Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Łubna - cz. I. 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Izabela Banasiak-Matusik, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, 

Arleta Żmudzin 

PRZECIW (1) 

Monika Bolek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/602024 

 

Punkt 10. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Potycz - cz. I. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Potycz - cz. I. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/61/2024 

 

Punkt 11. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Wólka Załęska - cz. I. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Wólka Załęska - cz. 

I. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 
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Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/62/2024 

 

Punkt 12. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 

Czersk. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 

miejscowości Czersk. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/63/2024 

 

Punkt 13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/64/2024 
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Punkt 14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

lokalu użytkowego na rzecz dotychczasowego najemcy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu lokalu użytkowego na rzecz dotychczasowego najemcy. 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, 

Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Renata Mateńko 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/652024 

 

Punkt 15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra Kalwaria 

nieruchomości położonych w Górze Kalwarii w obrębie 6-01, będących własnością Skarbu 

Państwa, stanowiących działki ewidencyjne nr: 5/8, 5/9, 5/14, 5/15, 5/16 i 5/17. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 
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Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę 

Góra Kalwaria nieruchomości położonych w Górze Kalwarii w obrębie 6-01, będących 

własnością Skarbu Państwa, stanowiących działki ewidencyjne nr: 5/8, 5/9, 5/14, 5/15, 5/16 i 

5/17. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/66/2024 

 

Punkt 16. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra Kalwaria 

nieruchomości położonych w Górze Kalwarii w obrębie 6-01, będących własnością Skarbu 

Państwa, stanowiących działki ewidencyjne nr: 6/1 oraz 6/7. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 
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Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę 

Góra Kalwaria nieruchomości położonych w Górze Kalwarii w obrębie 6-01, będących 

własnością Skarbu Państwa, stanowiących działki ewidencyjne nr: 6/1 oraz 6/7. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/67/2024 

 

Punkt 17. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra Kalwaria 

działek ewidencyjnych nr: 398/41, 398/45, 398/47, 398/51, 398/54 z obrębu Baniocha w 

gminie Góra Kalwaria, stanowiących własność Skarbu Państwa. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę 

Góra Kalwaria działek ewidencyjnych nr: 398/41, 398/45, 398/47, 398/51, 398/54 z obrębu 

Baniocha w gminie Góra Kalwaria, stanowiących własność Skarbu Państwa. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/68/2024 

 

Punkt 18. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji celowych ze środków 

budżetu Gminy Góra Kalwaria na przedsięwzięcia z zakresu ochrony środowiska służące 

ochronie gospodarki wodnej, realizowane na terenie Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji 

celowych ze środków budżetu Gminy Góra Kalwaria na przedsięwzięcia z zakresu ochrony 

środowiska służące ochronie gospodarki wodnej, realizowane na terenie Gminy Góra 

Kalwaria. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 
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Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/69/2024 

 

Punkt 19. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Górze Kalwarii. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Górze Kalwarii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/70/2024 

 

Punkt 20. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia liczby członków i składu 

osobowego Komisji Prezydialnej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia liczby 

członków i składu osobowego Komisji Prezydialnej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr VII/71/2024 

 



 

Protokół nr 7/2024 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 27.08.2024 r. 56/64 

Punkt 22. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z IV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w dniu 

5.06.2024 r., V sesji Rady Miejskiej w dniu 26.06.2024 r. oraz VI nadzwyczajnej sesji Rady 

Miejskiej w dniu 23.07.2024 r. 

Nie zgłoszono wniosków w sprawie dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołu z IV 

nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 05.06.2024 r., V sesji Rady Miejskiej z dnia 

26.06.2024 r. oraz VI nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 23.07.2024 r. 

 

Punkt 23. Sprawy różne: 

1) pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

Mieszkaniec ul. Podleśniej w Wojciechowicach na wstępie podziękował za możliwość 

wypowiedzi, a następnie przedstawił problemy z jakim przybył na dzisiejszą sesję. Mieszkańcy 

nie chcą poszerzenia ul. Podleśnej oraz jej asfaltowania, podzielenia tego terenu zgodnie z 

nowym planem zagospodarowania przestrzennego - Wojciechowice Północne na sieć 12 m 

dróg asfaltowych, ponieważ mają świadomość, że tego typu działania pogłębią problem 

związany z niedoborem wody. Natomiast mieszkańcy chcą zachowania Chojnowskiego Parku 

Krajobrazowego oraz jego otuliny w stanie nie pogorszonym, gdyż takie działanie może 

pomóc zachować mikroklimat, dzięki któremu susza nie będzie się pogłębiać, ponadto 

mieszkańcy chcieliby mieć doprowadzoną kanalizację, internet, oświetlenie oraz uchronić 

pomnik przyrody dąb Wojtek przy przebudowie ul. Podleśnej. Kontynuując mieszkaniec 

wspomniał, że mieszkańcy nie chce, aby przez Wojciechowice przebiegała droga przelotowa. 

Mieszkaniec stwierdził, że pozyskane opinie od Dyrektora Mazowieckiego Parku 

Krajobrazowego, Fundacji Alarm dla Klimatu oraz Ministerstwa Klimatu i Środowiska 

informują, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla Wojciechowic 

północnych i plan ochrony środowiska jest niewystarczający i że występuje szereg zaniechań 

związanych z niedoszacowaniem wartości przyrodniczych i ekologicznych tych terenów. Teren 

ten jest też regionem bardzo ciekawym od strony turystycznej przyrodniczej i żywicielskiej, a 

to są oprócz formy aspektu mieszkaniowego, trzy inne bardzo ważne aspekty dotyczące 

gospodarki tego terenu. Umożliwienie rozbudowy na tych terenach spowoduje powiększenie 

się problemu z niedoborem wody. Mieszkaniec poprosił, aby radni zapoznali się z przekazaną 

dokumentacją przedstawiającą szereg inicjatyw wskazujących na zagospodarowanie 

omawianego terenu z korzyścią dla gminy oraz dokumentacją wskazującą możliwość 

uchronienia pomnika przyrody podczas przebudowy ul. Podleśnej. Na zakończenie swojej 

wypowiedzi poprosił radnych o uwzględnienie próśb i postulatów mieszkańców.  
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Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego Anna Kochańska odnosząc się do 

wypowiedzi mieszkańca poinformowała, iż na omawianym terenie od 2011 r. obowiązuje 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, który w tamtym czasie umożliwił 

zabudowę mieszkaniową. W chwili obecnej wiele postulatów, które były możliwe do 

spełnienia zostały uwzględnione w nowym planie, lecz istnieją takie, które wiązałyby się z 

koniecznością wypłat odszkodowań. Następnie odniosła się do zapisów dotyczących 

szerokości oraz nawierzchni ul. Podleśnej, informując, że główny postulat dotyczący rodzaju 

nawierzchni drogi nie stanowi ustaleń planu, w planie ustalana jest rama przyszłej drogi, 

natomiast rodzaj nawierzchni w dużej mierze jest to wola mieszkańców, którzy sygnalizują, że 

widzą potrzebę wykonania, utwardzenia jakieś drogi. Tak szczegółowe zapisy w planie 

mogłyby być uchylone przez wojewodę. Należy pamiętać, że każda ingerencja, która by w 

jakiś sposób ograniczała właścicielom prawa do tego terenu wiąże się z wypłatą 

odszkodowań przez gminę, więc, aby wycofać się z pewnych założeń musi być wola 

wszystkich mieszkańców oraz pełna zgoda na to w jaki sposób ma być ten obszar 

zagospodarowany. Obecnie plan jest na etapie drugiego wyłożenia do publicznego wglądu, 

zostały złożone uwagi, odbyło się spotkanie i przewidywane jest kolejne z większą ilością 

mieszkańców w celu dojścia do porozumienia.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jakub Rącz zapytał mieszkańca, czy wszyscy mieszkańcy 

tego terenu nie chcą dróg asfaltowych, nie chcą infrastruktury.  

Mieszkaniec gminy odpowiedział, iż w 98% mieszkańcy ul. Podleśnej potwierdzają to 

stanowisko. Mówca stwierdził, że nie jest przeciwny funkcji mieszkaniowej tego terenu, 

natomiast zastrzeżenia dotyczą konkretnych zarzutów jakie stawiają urzędy administracji 

publicznej dotyczące nieprawidłowości, niezgodności z prawem, w tym aktów prawnych 

takich jak uchwała sejmiku mazowieckiego pod tytułem Plan Ochrony Chojnowskiego Parku 

Krajobrazowego do których ten plan się nie stosuje. Przypomniał, iż zgodnie z ustaleniami 

działki budowalne miały zostać ograniczone do 1500 m poza działkami już istniejącymi, 

natomiast w nowym planie tego zapisu nie ma. Jego zdaniem będzie to prowadziło do 

powstawania nowych osiedli a to z kolei będzie powodowało degradację tego terenu, który 

ma znaczącą funkcję przyrodniczą, żywicielką, turystyczną i wypoczynkową dla mieszkańców.  

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego Anna Kochańska sprostowała, że przy 

pierwszym jaki i drugim wyłożeniu projektu planu do publicznego wglądu nie było ustalonych 

parametrów działek. Na spotkaniu była dyskusja na temat minimalnej wielkości działek 

budowlanych, natomiast uwagi, które spłynęły od mieszkańców nie były spójne w tym 

zakresie. Natomiast nawiązując do Chojnowskiego Parku Krajobrazowego zauważyła, że 

omawiany teren znajduje się w jego otulinie. Stwierdziła, że zapisy w planie ochrony parku są 

bardzo skąpe i nie dają konkretnych wytycznych co do zagospodarowania terenów 
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budowlanych takich jak parametry działek. W związku z powyższym została przygotowana 

prognoza działania na środowisko, która została uzgodniona z Regionalnym Dyrektorem 

Ochrony Środowiska i z Powiatowym Inspektorem Nadzoru, oraz Inspektorem Sanitarnym. 

Poinformowała, że projekt przeszedł wszystkie uzgodnienia, a nieścisłości zostały poprawione, 

lecz nie dotyczyły prognozy oddziaływania na środowisko, ponieważ takich nie było. 

Stwierdziła, iż nie można powiedzieć, że projekt jest niezgodny z prawem, gdyż w takim 

wypadku projekt byłby nieuzgodniony. 

Mieszkaniec Gminy poprosił radnych, aby pochylili się nad tą sprawą, stwierdzając, że jest 

możliwy dalszy dialog między mieszkańcami, a urzędem oraz jest możliwe dojście do 

porozumienia w sprawie tego terenu. Jego zdaniem rozmowy dość długo trwają a 

mieszkańcom zależy na ochronie tego terenu. Przytoczył opinię Mazowieckiego zespołu 

parków krajobrazowych wg której nowy miejscowy Plan zagospodarowania przestrzennego 

część Północna Wojciechowice opiera się na błędnych założeniach prognozy oddziaływania 

na środowisko wskazując konkretne przykłady wraz z prośbą do urzędu o to, aby 

przeprowadzić szczegółową analizę oddziaływania na środowisko bądź w taki sposób 

zmienić Plan zagospodarowania przestrzennego aby szanował i odzwierciedlał te 

uwarunkowania które są spójne ze strategią gminy Góra Kalwaria jak i Ochrony Środowiska. 

Zwrócił się z apelem do przedstawicieli gminy, aby przychylili się do prośby mieszkańców i nie 

asfaltowali każdej drogi, podając jednocześnie przykłady z sąsiednich gmin 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral upewniła się, czy wszystkie dokumenty, o których 

wspominał mieszkaniec zostały przekazane Pani Naczelnik. Następnie zaprosiła do mównicy 

kolejną osobę.  

Mieszkanka gminy poinformowała, iż reprezentuje fundację, która mieści się w Dzikiej Bazie w 

Wojciechowicach, jest to miejsce, którego celem jest zabieranie dzieci i dorosłych w przyrodę i 

przeciwdziałanie deficytowi przyrody. Następnie zapytała jakiej wysokości budynki mają być w 

nowym planie zagospodarowania.  

Pani Anna Kochańska poinformował, iż z tego co pamięta to 10m.  

Mieszkanka gmin stwierdziła, że to zostało zmienione, bo wie, że w pierwszej wersji miały być 

o wiele wyższe.  

Pani Anna Kochańska poinformowała, że raczej nie, wartość ta jest potwierdzona z 

obowiązującego planu, na pewno nie jest wyższa niż 12 m, ale z tego co pamięta to dla tego 

terenu jest to 10 m.  

Mieszkanka gminy stwierdziła, że z tego co pamięta to w pierwszym wyłożeniu były 

dopuszczone budynki trzy czy czteropiętrowe.  
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Pani Anna Kochańska zaprzeczyła informując, że w żadnym z planów dotyczących tego 

obszaru nie było dopuszczonej takiej wysokości.  

Mieszkanka gminy na zakończenie wypowiedzi zwróciła się do radnych z prośbą o 

podejmowanie przemyślanych decyzji, zgodnych ze swoim sumieniem, zgodnych z rozwojem 

regionu, aby był on spójny. Aby był to dobry region, w którym z chęcią zamieszkają ludzie.  

Radna Bożena Molak poinformowała, że uczestniczyła w rozmowach z mieszkańcami 

Wojciechowic stwierdzając, że jednym z powodów zmiany obowiązującego planu z 2011 r. był 

wniosek mieszkańców, aby ul. Podleśną w szerokości 14 m zawęzić do granic możliwości, aby 

wyłączyć ją z całkowitego poruszania i zrobić z niej strefę podleśną. Zastanawiano się czy 

można zmienić tą drogę na ciąg pieszo rowerowy, lecz nie byłoby to zgodne z 

obowiązującymi przepisami. Mówczyni stwierdziła, że na tyle na ile przepisy pozwalały, plan 

został zmieniony zgodnie z wnioskami mieszkańców, droga została zawężona do 8 m i 

ochrona dębu również została uwzględniona. Natomiast byłaby daleka od tego, żeby zmienić 

plan wykreślając z niego wcześniej umożliwiającą w planie zabudowę, gdyż gminy nie stać na 

odszkodowania. Jeżeli mieszkańcy tamtych terenów przyjdą z wnioskami i zdecydują, że nie 

chcą zabudowy to radna poprze mieszkańców, w innym przypadku mówczyni będzie 

przeciwna takiej zmianie, gdyż dba o finanse gminy.  

2) pytania radnych i odpowiedzi, 

Radna Justyna Szczypińska-Piotrowska zapytała Zastępcę Burmistrza Piotra Chmielewskiego, 

czy informacja, iż nie będzie miała udzielonej odpowiedzi na interpelację w terminie, nie 

powinna do niej wpłynąć przed upływem terminu na odpowiedź.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski potwierdził i podał powód, dla którego termin ten 

został wydłużony.  

Radna Justyna Szczypińska-Piotrowska poprosiła, aby na przyszłość informacja o wydłużeniu 

terminu była przekazana przed wyznaczonym terminem na odpowiedz, aby przepływ 

informacji następował.  

Radny S. Fijka zapytał na jakim etapie jest sprawa związana z zakupem równiarki, a następnie 

poprosił, aby burmistrz przedstawił stan techniczny i sytuację z placem zabaw przy ul. Białka. 

Kontynuując poinformował, iż na plac zabaw zostało wydatkowane 5600000 i w dniu 

dzisiejszym podjęto decyzję o wyłączeniu z użytku pół placu zabaw, gdyż zagrażał jego 

użytkownikom. Radny zapytał, czy gmina, gdy zlecała wykonanie placu miała świadomość, że 

wykonawca będzie montował tureckie części, których nie ma na polskim rynku. Po trzech 

miesiącach użytkowania jest problem z nawierzchnią, karuzelą oraz częściami do zabawek 

(np. lina do podtrzymywania zjeżdżalni, śrubami). Wykonawca poczuł się do 
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odpowiedzialności i zaczął naprawiać nawierzchnię, lecz dopiero po interwencji gminy, że 

wykonawca ma usunąć uwagi pogwarancyjne, gdyż w innym przypadku nie otrzyma kaucji z 

tytułu gwarancji. Należy sprawę przedyskutować w komisjach, z burmistrzem, gdyż dzieje się 

coś złego.  

Burmistrz Piotr Chmielewski poinformował, iż wykonanie tego placu zabaw wiązało się z 

ogłoszeniem przetargu, zamówieniami publicznymi, kryteriami co do wykonawcy, który 

musiał przedstawić swoje doświadczenia. Gdyby gmina dziś wiedziała to co wie, ogłaszała ten 

przetarg i rozstrzygała przetarg być może byłaby o tyle mądrzejsza, natomiast w momencie, 

kiedy było zamówienie publiczne, kiedy był projekt, kiedy było pozwolenie na budowę, kiedy 

realizowana była ta inwestycja można było stosować się tylko do przepisów prawa. W chwili 

obecnej jest ochrona w postaci gwarancji i gmina będzie ściśle się stosować do tego, żeby 

wykonawca wywiązywał się ze swoich zobowiązań. Mówca nie wyobraża sobie, żeby plac 

zabaw za taką kwotę był nieczynny. Administracja Budynków Komunalnych jest zarządcą 

placu zabaw i zna sprawę na bieżąco, sprawa zostanie wyjaśniona i w tej kwestii wyjaśnienia 

zostaną skierowane pisemnie, gdyż w tym momencie burmistrz nie jest w stanie informować 

o szczegółach. Odnosząc się do sprawy równiarki, poinformował, iż gmina jest 

zainteresowana zakupem równiarki, ZGK w tej chwili robi rozeznanie rynku, szacowane są 

koszty dla gminy oraz jakie byłoby zapotrzebowanie na to urządzenie. W dalszej wypowiedzi 

mówca dodał, że gmina chce, aby ZGK nabyło takie urządzenie, jak również chce też niejako 

zagwarantować ZGK wykorzystanie tego urządzenia na terenie gminy tak samo jak np. jest z 

odśnieżaniem.  

Radna Renata Mateńko zapytała, jak wygląda sytuacja związana ze szkołami w Kątach i 

Czaplinku, czy jest zagrożenie, że szkoły te nie otworzą się 1 września, czy będą jakieś 

ograniczenia dla uczniów, jaki jest postęp prac w tych szkołach.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski poinformował, iż nie ma zagrożenia, aby zajęcia 

lekcyjne miały się nie odbyć, są pewne przesunięcia związane z pracami dodatkowymi np. w 

Czaplinku. Gmina robi wszystko, aby zajęcia się odbywały, a dzieci i nauczyciele nie odczuli 

tego remontu na tyle, aby te zajęcia odbywały się ze szkodą dla nich.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral zapytała na jakim obecnie etapie jest sprawa 

związana z wynajęciem budynku po starym przedszkolu w Wilczynku, gdyż z posiadanej 

wiedzy miał być podszykowany i przekazany w dzierżawę, lecz wystąpiły wymogi formalne, 

które to uniemożliwiały. 

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski poinformował, iż odpowiedź w powyższej kwestii 

zostanie radnej udzielona na piśmie.  
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Przewodnicza Rady Miejskiej Teresa Jędral poprosiła, aby również na piśmie została udzielona 

odpowiedź na jakim etapie jest kwestia związana ze sprawką spadkową, gdyż słyszała, że 

odnalazł się spadkobierca, a mieszkańcy pytają kiedy będzie możliwy wykup gruntów pod 

garażami.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski zadeklarował, że również w tej kwestii zostanie 

udzielona odpowiedz na piśmie. 

Przewodnicza Rady Miejskiej Teresa Jędral poprosiła, aby odpowiedzi udzielono w dość 

krótkim czasie.  

Radna Ewa Stokowska zapytała o wyciętą latarnię na ul. Skierniewickiej, która zagrażała 

bezpieczeństwu mieszkańców, o sprzątanie parkingu i ulicy Skierniewickiej oraz czy zostały 

podjęte rozmowy w sprawie bezpiecznego przejścia przy ul. Budowlanych.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski poinformował, że jedna z trzech latarnia została 

wycięta i zlecona do naprawy konserwatorowi, natomiast stan dwóch pozostałych również 

zostanie poprawiony. Sprawa sprzątania styku parkingu i kratek odwadniających została 

przekazana do ZGK i jeżeli nie zostało to do tej pory wykonane, to sprawa będzie ponownie 

monitorowana. Natomiast co do sprawy przejść na ul. Budowlanych to wydział merytoryczny 

przygotowuje oficjalne pismo do zarządu powiatu, aby rozważyli, jak można poprawić 

bezpieczeństwo na tych przejściach i w późniejszych rozmowach zostaną ustalone szczegóły.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski poinformował, iż plan ogólny będzie gminę kosztował 

246 000 zł według podpisanej umowy i jego wykonanie ma zakończyć się w listopadzie 2025 

roku. Gminy zostały zobowiązane do wykonania planu i na tej podstawie może wystąpić o 

refundację kosztów z krajowego planu odbudowy. Gmina może również z KPO uzyskać 

refundację kosztów na gminny plan rewitalizacji, w tej chwili wykonywane jest rozeznanie 

jakiego rzędu mogą być to koszty oraz jaki może być czas realizacji.  

Radna Ewa Stokowska z racji tego, że jest dość szybki termin wykonania planu ogólnego do 

2025r., zapytała, czy przewidziane są jeszcze jakieś konsultacje z mieszkańcami na temat 

planu ogólnego, czy zostanie uchwalony na podstawie tych dokumentów, które w tej chwili są 

w gminie.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski nie wyobraża sobie, aby tak ważny dokument w 

gminie był przyjęty bez konsultacji z mieszkańcami, podając za przykład procedurę 

przeprowadzoną przez urząd dotyczącą tworzenia studium.  

Radna Renata Mateńko zapytała, ile może jeszcze być wyłożeń studium do publicznego 

wglądu, aby zakończyć proces, czy do momentu, aż będą wpływały nowe wnioski i czy 

niesfinalizowana sprawa studium nie blokuje w jakiś sposób gminy.  
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Zastępca Burmistrza Miasta Piotr Chmielewski poprosił radną o uszczegółowienie, co to 

znaczy blokuje.  

Radna Renata Mateńko poinformowała, co miała na myśli mówiąc o blokowaniu gminy przez 

nie uchwalone studium, a mianowicie, czy może być tak, że kolejne wyłożenia do publicznego 

wglądu będą skutkować złożeniem kolejnych uwag, czy to nie jest zagrożenie.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski odniósł się do wypowiedzi przedmówczyni, 

informując, że tak jest z dokumentami planistycznymi, że nie mogą wejść w życie, dopóki nie 

zostaną do końca uzgodnione. Przystępując do studium gmina nie wiedziała, kiedy będzie 

wprowadzony plan ogólny, studium jest uzgadniane i z 1000 uwag, udało się dojść do 13 

uwag. W związku z możliwością zwrotu refundacji z KPO termin na przygotowanie planu 

ogólnego został przyśpieszony. Powyższą sytuację porównał do sytuacji związanej z planem 

rewitalizacji oraz sytuacji ze strategią gminy. 

Radna Ewa Stokowska wspomniała, że gmina stara się o środki na plan i zapytała, czy 

przyśpieszając pracę nad planem ogólnym na 2025 r. mieszkańcy nie zostaną pozbawieni 

możliwości wniesienia uwag do omawianego planu. Czy jest to warunek konieczny, że plan 

ogólny musi być uchwalony w 2025 r.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski poinformował, iż z Krajowego Planu Odbudowy jest 

mechanizmem, z którego nasz kraj musi się rozliczyć do sierpnia 2026 r.  Gmina ustaliła 

termin, do którego ma być wykonany plan ogólny, aby mieć szanse na refundację 

poniesionych kosztów, natomiast jest pewna procedura, na podstawie której mieszkańcy będą 

mogli zgłaszać swoje wnioski. Konsultacje będą trwały dotąd, aż wszyscy będą 

usatysfakcjonowani.  

Radna Ewa Stokowska zapytała w jakim terminie gmina przewiduje dokonać pierwszego 

wyłożenia planu ogólnego do konsultacji. Jaki termin byłby pierwszym terminem możliwym 

do konsultacji planu ogólnego.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski stwierdził, że żałuje, że nie ma na sali Pani Anny 

Kochańskiej, gdyż ona umiała by odpowiedzieć na to pytanie i zobowiązał się udzielić 

pisemnej odpowiedzi na zadane przez radną pytanie.  

Radna M. Bolek stwierdziła, że z tego co pamięta to studium ma obowiązywać do końca roku 

2025, chyba, że plan ogólny wejdzie w życie wcześniej i go zastąpi. Czyli wychodziło by na to, 

że jest rok na przeprowadzenie procedury zgodnie z ustawą, która to narzuca. Z tego co 

przekazywała Pani Naczelnik niestety jednoczenie będzie dokańczanie studium i prace nad 

planem ogólnym.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral potwierdziła słowa przedmówczyni i poprosiła, 

aby radni na przyszłość wcześniej zgłaszali chęć zabrania głosu, aby nie było takich sytuacji, 

że musi powracać do zamkniętego uprzednio punktu.  

3) wolne wnioski, 

Radny S. Fijka złożył wniosek, aby Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski rozważył możliwość 

utworzenia Rady Przedsiębiorców przy Burmistrzu Miasta i Gminy Góry Kalwarii, natomiast 

jeżeli burmistrz nie widzi takiej potrzeby, to Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej poprosi, aby 

taka rada przedsiębiorców powstała przy Radzie Miejskiej, choć uważa, że miejsce takiej rady 

jest przy burmistrzu. Radny uważa, że najwyższy czas jest stworzyć taką radę, w której skład 

wchodziliby również radni, aby nawiązać relację, współpracę z przedsiębiorcami i móc z nimi 

rozmawiać np. o problemach, podatkach.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że Klub Radnych Razem dla 

Góry Kalwarii popiera wniosek radnego Stanisława Fijki.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski poinformował, iż w dniu jutrzejszym przekaże 

burmistrzowi wniosek radnych, natomiast to nie jest tak, że jak nie ma rady przedsiębiorców, 

to burmistrz nie słucha przedsiębiorców. Burmistrz każdego tygodnia spotyka się z co 

najmniej kilkoma przedsiębiorcami, nie zawsze może iść im na rękę, tak jak tego oczekują, ale 

spotyka się z nimi i rozmawia. Należy przedyskutować na jakiej zasadzie mieliby być 

wskazywani czy wybierani przedsiębiorcy.  

Radny Stanisław Fijka poinformował, iż jego zdaniem rada przedsiębiorców mogłaby mieć 

formę otwartą do której należałyby potężne firmy, ale też osoby prowadzące działalność 

gospodarczą jednoosobową. Spotkania otwarte mogłyby odbywać się dwa razy do roku, na 

których dochodziło by do wymiany poglądów. Dzięki współpracy gminy z przedsiębiorcami, 

korzyści mogłyby mieć obie strony. W poprzednich kadencjach wiele imprez na terenie gminy 

było w dużej mierze sponsorowanych przez przedsiębiorców, dzięki dobrej współpracy gminy 

i przedsiębiorców. Podczas kampanii radny spotkał się z głosami przedsiębiorców, którzy 

potrzebują takich spotkań, debat na których będą wysłuchani. Radny w swojej wypowiedzi 

wspomniał również o wielu imprezach zorganizowanych na terenie gminy, które trzeba 

popierać i za których inicjatywę trzeb chwalić i które jednoczą ludzie np. płyta upamiętniająca 

przy ratuszu, czy nadchodząca uroczystość dotycząca odsłonięcia Muru Pamięci 

poświęconego Żołnierzom Batalionu Armii Krajowej Pięść, na którą mówca zaprosił radnych.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski odniósł się do wypowiedzi radnego informując, iż na 

terenie gminy są inwestycje sponsorowane przez przedsiębiorców, dzięki dobrej współpracy 

np. dwa wybiegi dla psów zostały w większości sfinansowane przez przedsiębiorców, remont 

elewacji remizy, 300000 zł. przeznaczył na drogę w Podłęczu prywatny przedsiębiorca, we 
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wrześniu ruszy przedszkole tenisowe, gdzie trzech przedsiębiorców przy wsparciu gminy 

zgodziło się pokrywać koszty zajęć na kortach tenisowych. Jeżeli jest taka potrzeba to gmina 

występuje z prośbą do przedsiębiorców i oni są chętni do współpracy, natomiast takie forum 

jak wspomniał radny też jest potrzebne chociażby, żeby wysłuchać co przedsiębiorców boli.  

4) informacje. 

Pani Anna Charko Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej zaprosiła na Ogólnopolską Akcję 

Narodowego Czytania fragmentów książki pt. „Kordian” Juliusza Słowackiego w sobotę o 

godz. 12:00 w ogrodzie miejskim przy ul. Księdza Sajny 4.Ubiegłe lata było to narodowe 

czytanie z osobami niepełnosprawnymi, w tym roku biblioteka postanowiła postawić na 

wielopokoleniowe narodowe czytanie, a mianowicie jest to propozycja wspólnego spędzenia 

czasu dla dzieci, młodzieży i dorosłych. Po wspólnym czytaniu organizatorzy zapraszają na 

piknik i wiele innych atrakcji np. charytatywny kiermasz książki, gry, zajęcia plastyczne itp.  

Radny Bartosz Miszewski poinformował, iż 7 września o godz. 11:00 Stowarzyszenie Razem 

dla Góry, Środowisko Żołnierzy Batalionu AK Pięść oraz Ośrodek Kultury w Górze Kalwarii 

zapraszają na uroczyste odsłonięcie Muru Pamięci poświęconego Żołnierzom Batalionu Armii 

Krajowej Pięść. Po uroczystościach odbędzie się piknik historyczny, będzie poczęstunek w 

postaci grochówki i słodyczy oraz wystąpi orkiestra wojskowa. 

 

Punkt 24. Zamknięcie VII sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodnicząca o godz. 1907 zamknęła VII sesję Rady 

Miejskiej. 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

 Teresa Jędral  

 

 

Przygotowała:  

Anna Witek 


